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Vizita preşedintelui Consiliului de Stat 
al Republicii Socialiste România, 

NICOLAE CEAUŞESCU, în Austria
Cea de-a patra zi a vizitei în A- 

ustria a preşedintelui Consiliului de 
Stat, Nicolae Ceauşescu, a soţiei 
sale, Elena Ceauşescu, a persoanelor 
oficiale care îi însoţesc a început 
la  Salzburg. La Palatul Klesheim —• 
monument de arhitectură barocă de 
la începutul secolului al XVIII-lea, 
situat în apropierea oraşului şi re
zervat ca reşedinţă oaspeţilor ro
mâni, preşedintelui Nicolae
Ceauşescu şi soţiei sale li s-au ofe
rit daruri din partea guvernului
landului şi a primăriei municipale: 
un frumos vas de cristal pe care 
a fost gravată inscripţia .Preşedinte
lui Consiliului de Stat al Republicii 
Socialiste România, Nicolae
Ceauşescu”, o statuetă, reprezentînd
o alegorie mozartiană, şi albume ju
biliare cu imagini ale oraşului din 
ultimele cinci secole. Mulţumind, to
varăşul Nicolae Ceauşescu a rugat 
să se transmită populaţiei din landul 
şi oraşul Salzburg cele mai bune u- 
rări de prosperitate şi pace.

De la Palatul Klesheim, coloana 
maşinilor oficiale a pătruns din nou 
pe străzile oraşului de pe Salzbach, 
unde, cu o seară înainte, mii şi mii 
de localnici au făcut o primire plină 
de căldură şefului statului nostru. 
Pe tot parcursul am reîntîlnit mani
festările de caldă simpatie care au 
caracterizat atmosfera întregii vizite, 
oglindind cît se poate de elocvent 
prestigiul şi stima de care se bucură 
ţara noastră şi personalitatea preşe
dintelui Ceauşescu în Austria. Pre
zenţele româneşti în Salzburg sínt 
evidente, In grădina Mirabell, în a- 
ceste zile se află o expoziţie româ
nească de cărţi şi folclor, iar mîine 
se \'a  inaugura o .Săplăm înă cul
turală românească".

Din gara principală a oraşului 
Salzburg, în  sunetele fanfarei, în a- 
plauzele localnicilor veniţi să-i salu
te la plecare, oaspeţii români, înso
ţiţi de ministrul afacerilor externe 
al Austriei, Rudolf Kirchschläger, şi 
ministrul transporturilor şi energiei, 
Erwin Fruhbauer, se îndreaptă spre 
Linz.

Trenul oficial înaintează pe valea 
rîului Salzbach spre Dunăre, străbă- 
tind Austria Superioară. In dreapta 
rămîne frumoasa zonă a lacurilor — 
Salzkammergut — şi în peisaj se in
tegrează, ca notă dominantă, cîmpia.

Oraş preponderent industrial Linz- 
ul, reşedinţa landului Austria Supe
rioară, este considerat, în ordinea 
mărimii, cea de-a treia aşezare ur
bană a Austriei, urmînd după Viena 
şi Graz. Aici îşi desfăşoară activita
tea marile uzine siderurgice „Voest", 
precum şi un combinat chimic, uni
tăţi industriale care întreţin legături 
de cooperare şi schimburi cu între
prinderi de specialitate din ţara noas
tră şi din multe alte ţări.

Trenul prezidenţial se opreşte chiar 
in  incinta uzinelor .Voest", unde

are Ioc primirea oficială a şefului 
statului român în  landul Austria Su
perioară. Au venit să-i salute pe 
preşedintele Nicolae Ceauşescu, pe 
soţia sa şi pe ceilalţi oaspeţi români 
preşedintele Consiliului de adminis
traţie al uzinelor, Othmar Seefeld- 
ner, directorul general, Herbert Kol
ler, alţi membri ai Consiliului de 
administraţie, deputatul I. Brauneis, 
preşedintele Consiliului central sin
dical din întreprindere, precum şi 
alţi conducători sindicali. Oaspeţii 
coboară din tren în acordurile unei 
fanfare ce intonează cîntece de bun- 
venit. Tinere fete, întovărăşite de 
furnalişti, oferă preşedintelui Nicolae 
Ceauşescu şi soţiei sale, în semn de 
respect şi preţuire, flori, multe flori. 
Potrivit unui obicei devenit regulă 
de ospitalitate în Austria Superioară, 
oaspeţii sínt întîmpinaţi cu pline, 
sare, şuncă şi must.

Un cor interpretează, prin voci 
suave de fete şi sonoritate de bari
ton, un vechi cîntec popular din a- 
ceastă parte a Austriei dedicat oas
peţilor dragi ce apar în prag. Pre
şedintele Nicolae Ceauşescu ascultă 
cu îneîntare, strings mina dirijoarei, 
o austriacă înaltă, îmbrăcată, ca toţi 
cei ce alcătuiesc formaţia, în portul 
popular din zona Linz. Mari drapele 
româneşti şl austriece împodobesc 
sărbătoreşte incinta de la intrarea in  
întreprindere, aleea ce duce spre pa
vilionul administrativ, precum şi pa
vilionul însuşi. O mare mulţime de 
tineri, ucenici ai uzinelor »Voest“, 
îmbrăcaţi în salopete albastre şi pur- 
tlnd căşti de protecţie, alcătuiesc 
un zid viu de o parte şi de alta a 
aleii ce conduce spre sala Consiliu
lui de administraţie. Tinerii salută 
g e  preşedintele român cu salutul 
muncitoresc „Glückauf*. Preşedintele 
Consiliului de Stat răspunde acestei 
călduroase manifestări de simpatie 
prin gesturi amicale. Din rîndurile 
sutelor de muncitori şi funcţionari 
aflaţi în spatele rîndurilor de tineri 
ucenici se aude: „Trăiască prietenia 
dintre Austria şi România".1 Răsună 
aplauze, iar tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu strînge prieteneşte mina 
celor ■ care i-o întind cu dragoste.

In sala Consiliului de administra
ţie, directorul general al întreprinde
rii oferă oaspeţilor cîteva date de 
ansamblu privind evoluţia şi activi
tatea uzinei, mai exact spus, a grupu
lui de întreprinderi ce alcătuiesc 
compania de stat »Voest“ — din 
1945, cînd a început reconstrucţia 
pe baze moderne a acestui complex 
metalurgic.

în  economia austriacă, uzinele 
»Voest" deţin o mare pondere, ele 
realizînd mai mult de jumătate din 
producţia de oţel laminat, 70 la su
tă din cea de fontă şi aproximativ 
87 la sută din cea de tablă, îndeo
sebi pentru construcţia de autove

hicule. Firma .V oest” produce ma- 
şir.i-uneîte cu comandă-program, u- 
tilaje pentru industriile chimică, me
talurgică, de construcţii şi, în ulti
mul timp, şl utilaj pentru centrale 
atomice. România importă de la a- 
ceste întreprinderi laminate de oţel, 
construcţii metalice şi Ie livrează di
ferite profile de tablă groasă şi pro
duse ale industriei petroliere. In co
laborare cu .V oest”, se realizează la 
noi instalaţiile pentru moderna scenă 
a Teatrului Naţional din Bucureşti.

Este revelator pentru nivelul înalt 
al tehnologiilor aplicate de .Voest", 
pentru realizările obţinute de ingi
nerii şi de specialiştii uzinei, că a- 
ici s-au adus însemnate contribuţii 
la  punerea la  punct a procedeului 
de elaborare rapidă a oţelului prin 
insuflarea cu oxigen, procedeu cu
noscut astăzi în întreaga lume sub 
denumirea de .L.D.“, care a însemnat 
practic o revoluţie în tehnologia o- 
ţeiuîui.

La propunerea gazdelor, t t  face « 
vizită In Întreprindere.

Primul punct al itinerarului 11 con- 
stituie bazinul poTtuar. Compania 
.V oest”, avînd unităţile sale ampla
sate pe malul Dunării, dispune de 
un bazin portuar propriu, în  care 
se descarcă şi încarcă anual milioa
ne de tone de materii prime şi pro
duse finite. In  onoarea înaltului oas
pete, vasele ancorate în  radă au ar
borat marele pavoaz, şi salută ă l  
pféluitgi şi repetate sunete de sire
nă. Echipajul remorcherului .Paş
cani", aflat la  Linz, se aliniază la 
chei şi-l salută pe preşedintele Con
siliului de Stat. Ion Tiron, şeful A- 
genţiel fluviale NAVROM pentru 
Austria, raportează că pe apele du
nărene ale Austriei se află în mo
mentul de faţă, fie în cursă, fie în 
operaţie de încărcare-descărcare^ 7 
remorchere şi 50 de şlepuri şi tancuri 
petroliere care transportă diferite 
produse petrochimice, metalurgice Şi 
alte mărfuri. Aceste succinte date 
sínt mărturii clare ale activităţii de 
schimburi de valori materiale din
tre România şi Austria, exemple gră
itoare asupra bunelor relaţii dintre 
cele două ţări.

Urmează un moment emoţionant. 
La Monumentul funerar al unui ma
rinar român, pierit în apele Dunării 
chiar în raza uzinelor .Voest", pre
şedintele Nicolae Ceauşescu depune 
o jerbă de flori.

Drumul în interiorul întreprinderii 
trece prin sectorul oţelăriei, acola 
unde Îşi găsesc o largă aplicaţie 
practică cele mai moderne formule 
de elaborare a oţelului, prin secţia 
uzinaj, la laminoare. Pe furnale şi 
alte instalaţii sînt arborate drapelele 
României si Austriei.

Pretutindeni, muncitorii şi perso
nalul tehnic fac preşedintelui Româ
niei o vibrantă primire. Se încetează 
cîteva clipe lucrul, pentru a se pu-

D in eu  d e  g a lă  o f e r i t  d e  p r e ş e d in t e le  
C o n s iliu lu i d e  S t a t ,

Preşedintele Consiliului de Stat al 
Republicii Socialiste România, Nicolae 
Ceauşescu, şi soţia, Elena Ceauşescu, 
au oferit, la  palatul Pallavicini, un 
dineu de gală în onoarea preşedin
telui federal al Republicii Austria, 
Franz Jonas, şi a soţiei sale, Grete 
Jonas.

Au luat parte cancelarul federal, 
Bruno Kreisky, preşedintele Parla
mentului, Alfred Maleta, vicecance
larul Rudolf Hauser, ministrul afa
cerilor externe, Rudolf Kirchschläger, 
alţi membri ai guvernului.

Au participat, de asemenea, Iosif 
Banc, vicepreşedinte al Consiliului

de Miniştri, Corneliu Mănescu, mi
nistrul afacerilor externe, .Cornel 
Burtică, ministrul comerţului exteri
or, şi alte persoane oficiale române.

în timpul dineului, care s-a des
făşurat într-o atmosferă cordială, 
preşedintele Consiliului de Stat şi 
preşedintele federal au rostit toas
turi.

D e c e p ţ ia d e  g a lă  o f e r i t ă  d e  p r e ş e d in t e le
NICOLM CEAUSESCU

Josephplatz e cea mai frumoasă 
piaţă din Viena. în faţa ei, se ridică 
edificiul bisecular, construit în stil 
clasic, al palatului Pallavicini. Sălile 
somptuoase ale acestui monument 
arhitectonic vienez au găzduit multe 
reuniuni şi conferinţe internaţionale. 
Joi seara, Joséphplatz şi faţada pa
latului erau feeric luminate. Preşe- 
iintele Consiliului de Stat al Repu
blicii Socialiste România, Nicolae 
Ceauşescu, şi soţia sa, Elena 
Ceauşescu, au oferit, în Sala oglin
zilor din palatul Pallavicini,, « re 

cepţie de gală în onoarea preşedin
telui federal al Republicii Austria, 
Franz Jonas, şi a soţiei sale, Grete 
Jonas.

La recepţie au participat cancels 
rul federal, Bruno • Kreisky, membri 
ai guvernului austriac, ai Consiliu 
lui Naţional şi ai Camerei Landuri 
lor, conducători ai partidelor poli 
tice din Austria, eminenţi savanţi 
oameni de cultură şi artişti vienezi 
reprezentanţi de frunte ăi cercurilo 
economice, generali şî ofiţeri supe 
riori ai armatei austriece. Erau pr*

zenţi, de asemenea, şefi ai misiuni-, 
lor diplomatice acreditaţi la Viena.

Au luat parte persoanele oficiale 
care îl însoţesc pe şeful statului 
nostru, membri ai Ambasadei Româ
niei în capitala Austriei.

Recepţia s-a desfăşurat într-o at
mosferă de caldă cordialitate, în- 
cununînd astfel cea de-a patra zi 
a vizitei in Austria a preşedintelui 
Consiliului de Stat al României so
cialiste.

tea adresa oaspetelui onorurile c« se 
cuvin unul şef de stat prieten, unui 
prieten el Austriei, unui militant ac
tiv pentru dezvoltarea colaborării 
economice, tehnlco-ştiinţifice, cultu
rale dintre ţările bazinului dunărean, 
dintre Austria şi România. Oaspetele 
român se interesează de eficienţa 
procedeelor aplicate, de productivi
tatea muncii, de indicele rentabili
tăţii, solicitări la  care răspund cu 
competenţă şi amabilitate conducă
torii Întreprinderii, şefii de secţii, in
ginerii din sectoare. Produsele finite, 
ca şi cele aflate în curs de reali
zare evidenţiază un înalt grad de 
incorporare a  tehnologiilor moderne. 
Preşedintele Nicolae Ceauşescu adre
sează muncitorilor şi tehnicienilor, 
lucrătorilor din sectorul concepţie şl 
proiectare, cadrelor de conducere, 
felicitări pentru realizările remarca
bile pe care le obţin, le urează suc
cese şi mai mari şi-l invită la cola
borare cu muncitorii, cu specialiştii 
din industriile metalurgice şl con
structoare de maşini din România.

La ora 13,30, in onoarea preşedin
telui Nicolae Ceauşescu, a soţiei 
sale şi a membrilor delegaţiei ro 
mâne, consiliul de conducere al În
treprinderii gazde oferă un dejun, la 
care participă cancelarul Austriei, 
Bruno Kreişky, persoanela oficiale 
austriece care-î însoţesc pe oaspe
tele român, şi reprezentanţii firmei 
,  Voest".

In timpul dejunului, cancelarul 
Bruno Kreisky şi preşedintele Nicolae 
Ceauşescu rostesc toasturi.

Încheind vizita de două zile în 
landurile Salzburg şl Austria Supe
rioară, preşedintele Consiliului de 
Stat, Nicolae Ceauşescu, şi ceilalţi 
membri ai suitei sale, au plecat, în 
cursul după-amiezii de joi, cu un 
tren special la  Viena.

La plecarea de la  uzinele .Voest*, 
oaspeţii români au fost salutaţi cu 
aceeaşi căldură, ca pretutindeni în 
vizita întreprinsă în Austria. Oficia
lităţile locale şi un mare număr de 
lucrători ai acestor uzine şi-au luat 
rămas bun, în aceeaşi atmosferă 
prietenească ca şi la sosire.

In cursul după-amiezii, preşedin
tele Nicolae Ceauşescu şi ceilalţi 
oaspeţi români au sosit în gara de 
Vest a capitalei austriece.

N. POPESCU-BOGDANEŞTI 
OCTAVTAN PALER 

MIRCEA S. IONESCU

Din campania de însăminţări
Lucrătorii de pe ogoa

rele judeţului nostru de
pun în aceste zile efor
turi susţinute pentru e- 
xecutarea însăminţărilor 
de toamnă în timpul op
tim şi la  un bun nivel 
agrotehnic. Din agenda 
zilei de ieri, desprindem: 

•  In fermele Întreprin
derii agricole de stat din 
Agnita au fost însămîn- 
ţate pînă ieri cu orz de 
toamnă 500 hectare, din 
cele 650 cît a fost pla
nificat. Un mare număr 
de tractoare lucrează in
tens la  fertilizarea şl 
pregătirea în continuare 
a solului. Pînă acum

peste 150 hectare sínt 
pregătite să fie însă- 
mîntate. Fólosindu-se 10 
maşini S.U. 29 s-a atins 
o viteză zilnică la însă- 
minţat de 100 hectare.

•  De la I.A.S. Şura 
Mică sîntem informaţi 
că In această unitate 
s-au însămtnţat cu orz şi 
secară pentru masă ver
de mai bine de 500 hec
tare. Concomitent, cu 9 
tractoare se lucrează la 
arat şi cu 4 la discuit, 
pregătindu-se patul ger
minativ pentru . cultura 
griului. In vederea ridi
cării fertilităţii solului, 
pe o suprafaţă de 700

hectare s-au aplicat In
tre 4—500 kg superîos- 
fat la  hectar.

•  O activitate susţi
nută se desfăşoară şi în 
fem ele  Întreprinderii a- 
gricole de stat Dealul 
Ocnei. După cum né re
latează ing. Vaier Sasu, 
directorul unităţii, pînă 
joi au fost insămînţate 
480 hectare cu orz şi 10 
hectare cu secară masă 
verde. Toate mijloacele 
mecanice existente au 
fost concentrate la exe
cutarea arăturilor, apli
carea îngrăşămintelor 
chimice şi naturale, la

discuit şi executarea ta- 
sămlnţărilor.

•  Mecanizatorii ce de
servesc cooperativa a- 
gricolă de producţie din 
Cristian se află în frun
tea bătăliei pentru o re 
coltă cît mai bogată în 
anul 1971. Folosind Ia 
întreaga lor capacitate 
tractoarele ,, şi maşinile 
din dotaţia secţiei Î.M.A., 
ei au reuşit 's ă  însămîn- 
ţeze peste 130 hectare, 
din care 60 hectare cu 
grîu. Joi, cu două ma
şini S.U.-29, se lucra la 
semănatul griului în ho
tarul numit „In razi".

PE ŞANTIERE, ÎNTREAGA ACTIVITATE 
EA COTA RANDAMENTELOR SUPERIOARE

O hotărîre unanimă: lichidarea nerentabilităţii! 
Măsuri cc facilitează escaladarea eficienţei eco
nomice.

Ceea ce a caracterizat adunarea 
generală a salariaţilor Şantierului III 
construcţii al l.J.C.M. Sibiu a fost 
profundul caracter de lucru al dezba
terilor. Examinînd cu mult simţ de 
răspundere, în spirit constructiv, 
matur toate problemele privind pro
ducţia viitoare, constructorii au scos 
în evidenţă în luările de cuvint po
sibilităţile şi rezervele interne exis
tente pe şantier, în dorinţa unanimă 
de a-şi ridica activitatea la cotele 
cele mal înalte ale eficienţei ecóno- 
mice.

Cu această ocazie s-a arătat c ă . 
faţă de ’3p, în viitorul cincinal in
dicatorii economici ai şantierului 
cunosc următoarea dinamică: la con- 
strucţii-montaj creşterea reprezintă

104 la sută in primul an, pentru ca 
în  ’75 să se ajungă la  129 la sută, 
iar productivitatea muncii la 125 la 
sută. Se prevede ca aceste cifre să 
fie amplificate prin lucrările ce se 
vor mai executa Ministerului Agri
culturii şi Silviculturii şi altor titu
lari de investiţii.

După cum s-a subliniat în dezba
tere, în faţa şantierului stau sarcini 
importante pentru a căror realizare 
toţi salariaţii trebuie să-şi intensi
fice eforturile. De a.ltfel, atmosfera 
în care au fost analizate viitoarele 
sarcini demonstrează că ele vor fi 
intr-adevăr înfăptuite. Hotărîţi de a 
produce o cotitură în activitatea ce 
o desfăşoară, cei prezenţi şi-au ară
tat, lipsurile, au luat măsuri pentru 
îndreptarea lor. „ la  ora actuală —

spunea ing. Dieter König, şeful şan
tierului, stadiul lucrărilor noastre nu 
este deloc mulţumitor. După calcu
lele de pînă scum rezultă că pînă la 
siîrşitul anului nu vom reuşi să ne 
realizăm planul. Acest lucru trebuie 
să ne dea de qîndit, cu atît mai mult 
cu cît în noul cincinal avem sarcini 
sporite". In luările de cuvint ale par
ticipanţilor s-au arătat tocmai cauzele 
care au generat nerealizările, suge- 
rîndu-se totodată soluţii pentru în
lăturarea lor. încălcarea frecventă a 
disciplinei în muncă, aprovizionarea 
neritmică a şantierului, exploatarea 
neraţională a utilajelor, lipsa docu
mentaţiei tehnico-economice sínt 
doar cîteva aspecte care au adus 
şantierul în situaţia în care se află. 
Apoi, LJ.CM.-ul încă mai lucrează 
cu pierderi planificate. De abia în 71 
se preconizează ca pentru 1 000 lei 
producţie să se cheltuiască tót l OQO 
lei, urmînd ca aceste cheltuieli să 
scadă pînă la sfîrşitul cincinalului 
la 942 lei.

Pentru înfăptuirea acestui dezide
rat. în primul Tind, toti salariaţii tre 
buie să fie gospodari. Aceasta în 
seamnă ca fiecare cui, cărămidă sau 
bucată de seîndură de pe şantier, 
înlr-un cuvint — materialele, să fie 
gospodărite cu mare grijă. Numai 
prin înlăturarea indiferenţei faţă de 
risipa de materiale se pot face pro
grese pe calea rentabilităţii.

După cum am amintit, productivi
tatea muncii în următorii cinci ani 
va creşte cu 25 la sută faţă de anui 
în curs. Sc apreciază că şi acest in
dicator poate fi înfăptuit numai prin 
mobilizarea tuturor forţelor existente 
pe şantier. Din discuţiile purtate am 
retinut cîteva măsuri propuse de sa
lariaţi pentru realizarea tuturor sar
cinilor cincinalului. In primul rinei 
este vorba de folosirea integrală a 
timpului de lucru prin întărirea dis
ciplinei în muncă, eliminarea absen
telor nemotivate, a plecărilor de ia 
program, a învoirilor, încadrarea în 
timpul prevăzut pentru servirea me
sei etc. Am reţinut de asemenea 
propunerile privind folosirea la ma
ximum a capacităţilor de producţie 
(betoniere, macarale, benzi transpor
toare, autocamioane etc.), precum si 
folosirea utilajelor grele şi a mijloa-
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V. BARBU

Uzina mecanică Mîrşa. încerca
rea materialelor şi a sudurilor 
la piesele asamblate se face in 
laborator cu ajutorul unor apa
rate speciale, asigurîndu-se ast
fel o calitate constantă a pro

duselor realizate în uzină

r n K n K r a r ,

MANIFESTĂRI Programul 
de

< IRINILM 70“

Incursiune  
is to ria  S ib iu lu i

„Cibiniumui" continuă să-şi re
leve, original, valenţele culturale 
înscrise în program. In cea de a 
cincea zi a prestigiosului festi
val, vizitarea Sibiului vechi a 
constituit, pentru participanţi, una 
din cele mai interesante şi in
structive în acelaşi timp, mani
festări — adevărată incursiune, 
ilustrată „pe viu", în istoria mul
tiseculară a burgului de pe Cibin. 
Zidurile, turnurile, pieţele — ves
tigii încărcate de umbrele unor 
epoci de mult apuse — au fost 
personajele principale, timp de 
tre i'o re , cît a durat acest ghidaj 
special. Un trecut bogat în eve
nimente economice, militare, so- 
cial-culturale, stă mărturie, înlîi 
de toate, nu gloriei nobiliare, ci 
unui Sibiu al iscusinţei meşteşu
găreşti, al spiritualităţii generaţi
ilor de români şi saşi, înfrăţite 
în necurmată muncă şi luptă pen
tru o existentă demnă. Asemenea

aspecte au fost subliniate in ex
plicaţiile pertinente, generoase ca

(Continuare în  pag. e IU-a)
T. S.

Imagine de la concertul de 
muzică de cameră, prezentat dc 
orchestră GASPARO DA SALO 

din Italia

Fotoi Fred NUSS

azi
ORA II, LA MEDIAŞ — 
Inaugurarea expoziţiei me
moriale Stefan Ludwig Roth.

Înscrierile se fac Ia Agen
ţia O.N.T. Carpaţi Sibiu, 
Piafa Unirii 1, telefon 
12559

ORA 12,30, LA CASA DE 
CULTURA A SINDICATE
LOR DIN MEDIAŞ — Des
chiderea expoziţiei de artă 
plastică a Filialei Sibiu a 
U.A.P.

ORA 20, SIBIU, SALA TEA
TRULUI — Premieră: „Ploş
niţa“ de VI. Maiakovski, re
gizor, Andrei Zaharia.

Interpretează actorii secţiei 
române a Teatrului de stat 
din Sibiu.

TGontinoare In pag. a IV-a) r
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Cabană
w  w  " ,  wpărăsită

Din Cisnădioara, B. Bucur ne 
sesizează că pe drumul care du
ce spre Măgura, la circa doi ki
lometri de sat, cu puţini ani în 
urmă a fost construită de între
prinderea forestieră o frumoasă 
cabană, „din lemn, cărămidă si 
piatră“ pentru muncitorii care lu
crau atunci ia un parchet din 
împrejurimi. După ce parchetul 
s-a închis şi muncitorii s-au mu
tat, nimeni nu s-a mai interesat 
de cabană, aşa că treptat con
strucţia a început să se deterio
reze. „Ba au mai luat cite un 
geam, o uşă de pe acolo şi în 
camerele frumoase de altădată e 
0 murdărie de să nu intri". Clă
direa aceasta care a costat, de
sigur, bani mulţi, nu poate fi a- 
tribuită unei şcoli, unei institu
ţii, dacă I.P.-ul nu o mai foloseş
te? Este aici, ne scrie semnatarul 
scrisorii, un minunat loc de re
creare şi odihnă şi e păcat să se 
irosească banii statului clnd avem 
atîta nevoie de asemenea cabane.

Servire 
mai la zi

Mai multi abonaţi ai ziarului 
nostru, care fac parte dintr-o u- 
nitate din apropierea comunei 
Cîrtişoara, ne-au sesizat că atît 
ziarul „Tribuna Sibiului" cît Şi 
celelalte ziare ale presei centrale 
şi revistele la care sínt abonaţi 
nu le primesc cu regularitate. 
„Cadrele noastre, se spune în 
scrisoare, aşteaptă cu nerăbdare 
sosirea presei, dar cu părere de 
rău trebuie să Vă spun că aceste 
ziare sosesc cu Sntîrziere de o 
Zi, două sau chiar trei". Şi abo- 

ijţji se întreabă: oare pe unde or 
fi întârziind ziarele? Poate se’ va 
afla.

0 propunere
Céi peste 2 000 de navetişti 

din comuna Răşinari ne solicită 
intervenţia la organele de resort 
pentru construirea unor spatii 
corespunzătoare la capetele liniei 
de tramvai, pentru a avea unde 
se adăposti pe timp nefavorabil. 
„Sint foarte mulţi elevi — se 
spune în scrisoarea semnată de 
llcuş Coman, tineri şi femei care 
sint Obligaţi să aştepte zilnic sub 
cerul liber, în frig, tramvaiele 
sau maşinile care-i duc spre locu- 
rile de muncă".

Esle o propunere de care Con
siliul popular municipal ar tre
bui să ţină seamă.

Revenire
SferCoci Ion, tehnician principal 

la „Balanţa“ Sibiu, ne aminteşte 
intr-o recentă scrisoare că sínt 
două luni de cînd la rubrica 
noastră „Fapt divers" a fost cri
ticată starea deplorabilă în care 
se află străzile D. Anghet, M 
Sebastian, 13 Aprilie şi altele din 
cartierul respectiv şi că tot de 
atunci nu s-a întreprins nimic 
pentru repararea lor. „Personal 
cred — se spune in scrisoare — 
că nu există suficientă preocupa 
re nici din partea deputaţilor din 
circumscripţia electorală respec 
livă".

Consiliul popular municipal Si 
biu a omis să ne răspundă la no
ta publicată, dar să sperăm că o 
va face acum şi pe concret — 
întreprinzînd cele necesare pen. 
tru cetăţenii de pe străzile a- 
mintite.

După calen 
dar sau după 

vreme ?
Mai mulţi locatari ai blocurilor 

care domiciliază fn cartierul Hi 
podrom din Sifciu ne-au semnalat 
faptul că în apartamente căldura
— cu tot timpul friguros de afară
— nu se dă pînă la 1 octombrie 
Dumitru Năstase, bunăoară, este 
de părere „să nu se ţină cont de 
termenii calendaristici ci de tem
peratura din apartamente. Avem 
copii miri, care de pe acum pre
zintă stări gripale, amigdalite 
etc., pentru că ei nu se pot ţine 
de calendar..."

Poate este momentul să se re
vină la normal mai ales pentru 
sutele de copii ai locatarilor aces- 

I tor blocuri. Rigiditatea In aseme- 
I iea cazuri nu ajută decit frigul 
1 -ă facă ravagii, şi nu e cazul 

Rubrică realizată de 
1 N. lONESCU

Fază din partida internaţională de handbal dintre C.S.M. Sibiu 
şi Empor Rostock, disputată miercuri în nocturnă pe terenul 
Luceafărul şi încheiată cu scorul de 8—7 în favoarea oaspetelor

Foto: Fred NUSS

A #
însemnări

Sub semnul unor 
fapte memorabile

In şcolile medieşene încă se mai 
simte animaţia de început. Dascăli 
şi elevi, după o vacanţă binemerita
tă, şi-au reînceput febril activitatea. 
Aşa cum sîntem obişnuiţi de 26 de 
ani încoace, la fiecare început de 
ap şcolar avem parte de noi surpri
ze, de noi bucurii. Zestrea morală 
şi materială acumulată pentru acest 
început a fost mai bogată. Au ieşit 
în lumină, în zilele de grele încer
cări, profiluri de elevi şi profesori 
care ne fac cinste. Ei sínt aşezaţi 
la locul cuvenit în ierarhia eroilor 
istoriei contemporane. Despre ei şi 
faptele lor se va vorbi oricînd cu 
emoţie.

Avem adausuri la baza materială 
a şcolilor, în scopul continuei dez
voltări a învăţămîntului în munici
piul nostru: noua aripă a Şcolii ge
nerale nr. 5, cu 9 săli de clasă, la
borator şi sală de gimnastică — spa
ţiu care permite şcolarizarea tuturor 
elevilor din cartierul Gura Cîmpului. 
Această nouă construcţie este un 
•dar oferit prichindeilor de. 6 şi 7 ani 
care păşesc pentru prima dată pra
gul şcolii. Ochii uimiţi ai celor pes
te 260 începători, alături de ai altor 
cîtorva sute de elevi, contemplă cu 
admiraţie modernul edificiu care 
constituie pentru ei, de acum înainte, 
palatul de basm, unde este concen
trată lumea tainică a cărţilor, a lu- 

. minit la care au visat zile şi săptă
mâni. In sufletele acestor elevi tre
buie cultivat, o dată cu simţul delicat 
al frumosului, respectul pentru mun
că, pentru oamenii muncii, şi deprin
derea de păstrare şi apărare a avu
tului obştesc.

In alt cartier al Mediaşului, acolo 
unde ziua de 14 mai este pomenită 
şi acum cu tresărire, străjuieşte co
chetă Şcoala generală tir 6. Ea este 
complet refăcută şi arata mai fru
moasă, mai primitoare decît înainte. 
Apa necruţătoare i-a alungat, pentru 
scurt timp, pe copii din casele lor, 
din şcoală, dar grija cu care au fost 
înconjuraţi egalează căldura cămi
nului părintesc. între timp părinţii 
lor şi-au durat locuinţe mai trainice, 
mai frumoase, iar şcoala i-a repri
mit cu mai multă ospitalitate.

Cite zile şi nopţi de efort s-au 
consumat in aceste ziduri cu miros 
de var, cît material de construcţie 
s-a încorporat în ele, cite sume de 
bani s-au cheltuit pe acest şantier

vast al reconstrucţiei? Cine mai ştie! 
Sint calcule ce se vor face frecvent 
la orele de matematică, de fizică. 
Sínt fapte ce se vor discuta cu în 
sufleţire la orele de dirigense. Cert 
este că acum, totul este gata, fru
mos, primitor. Şi totul s-a făcut în- 
tr-o perioadă atît de scurtă, marcată 
cu două dcie: Í4 Mai — 15 septeffi- 
brie.

14 mai — I I  septembrie — perioa- 
dă de niuncft ««kfll, stăruitoare, pe
rioadă de riscwistîţicţie febrilă, cu 
zile şi nopţi dt> nesomn, pagină a is
toriei contemporane încărcată de 
fapte şi semnificaţii, prilej de uimi
toare manifestare si consolidare a 
prieteniei, colegialităţii, umanismului. 
14 mai — 15 septembrie constituie 
nn manual al muncii de viitor a di
rigintelui, tin album de imagini, un 
roman.

IUE OLARU

A apărut;

„Pentru apărarea 
păcii“ nr. 9

A apărut „Pentru apărarea păcii" 
nr. 9, septembrie 1970, revistă edi- 
tată de Comitetul Naţional pentru 
Apărarea Păcii.

Din cuprins: Progrese pe calea 
destinderii şi securităţii, de Ion Fîn- 
tinaru; Bistriţa-Năsăud — profil şi 
perspective, de Const. Podani; Fina
litatea ştiinţelor sociale, de Marin 
Voiculescu; Adunarea mondială a ti
neretului, de Vasile Nicolcioiu; Ö 
puternică manifestare împotriva bom
belor E şi H, de Ion Cumpănaşu,- 
Terra 2000, de A. Pârvu; Strajiţa, 
oraş-simbol, de Nicolae N. Lupu,- 
Lumini şi umbre la nord de Psnmin- 
jou, de D. Baboiati) Cotidianul eroic, 
de I. Purcaru; Ra-2 — noile dimen
siuni ale aventurii, de L. NiţesCu; 
filmul filmului „Mihai Viteazul“, de 
Alice Mănoiu.

UNDE VOR FACE SPORT ELEVII 
DIN AVRI8?

Ne-am pus această întrebare vi- 
zitînd — cu cîteva zile înaintea în 
ceperii noului an şcolar — locul 
unde a fost etndva o bază sportivă 
model a liceului din comuna Avrig.

Pentru ca educaţia fizică, inclusă 
în programa de Invătămînt a unui 
liceu să-şi atingă scopul, era de da
toria factorilor de răspundere ai 
şcolii să asigure condiţii optime de 
practicare a sportului de căire elevi.

Ce s-a întreprins la Avrig în a- 
ceastă privinţă? Să v ed e m ... Pe 
locul unde a fost o dată un teren, 
de volei, acum sínt, buruieni, iar de 
cei doi Stîlpi din teavă de fier, a-

tlrnS rămăşiţele unei plase de volei. 
Terenul de baschet se prezintă la 
fel In stare deplorabilă: panourilor 
le lipsesc plasele, iar spaţiul de joc 
este denivelat şl plin cu buruieni. Pe 
terenul de fotbal (şi acesta neîngră
dit!) au crescut buruieni, iar stîlpul 
uneia dintre porti, rupt de la mu
chie, atîrnă într-o rină, gata să rupă 
şi celelalte laturi.

Ce părere aveţi tovarăşi profesori 
de educaţie fizică ai susamintîtului 
liceu? Şcoala a început deja. In ce 
condiţii veti preda primele ore de 
curs?

f. IQNESCU

Planuri ed ito ria le  pe anul 1971
Centrul de librării al judeţu

lui Sibiu informează că, în li
brării, se pun la dispoziţia ci
titorilor proiectele planurilor e- 
ditoriale pe anul 1971. Propu
nerile şi sugestiile cititorilor se

pot înscrie în caietele special 
destinate de la unităţile respec
tive. tn acest fel, primirea ti
tlurilor preferate va fi avanta
jată la efectuarea comenzilor 
pentru anul viitor.

AZI...
TIMPUL

AZI...

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: Vreme rece cu cerul variabil, 
temporar noros. Vintul va sufla slab 
pînă la potrivit din sectorul nord- 
vestlc. Temperaturile minime vor fi 
cuprinse între 5 şi 7 grade, iar cele 
maxime vor oscila între 15 şi 17 
grade.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Dragosle şi viteză 

(orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19,00; 
21,00); ARTA: Monştrii (orele 9,30; 
11,45; 14,00; 16,15; 18,30; 20,45); TI- 
NERETULUl: Zboară cocorii (orele 
10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20,30); 7 NOIEMBRIE: In flecare 
Seară la ora 11 (orele 10,00; 14,00; 
16,00; 18,00; 20,00); INDEPENDENŢA: 
Dansind Sirtaki (orele 11,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Slrăinil (o- 
fele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00; 
21,15); TINERETULUI: Marile vacan
ţe (orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30); 
UNIREA: Căldura (orele 10,00; 16,00;
18.00 şi 20,00).

CISNADIE: POPULAR: Sub semnul 
lui Monte Cristo (orele 11,00; 16,00;
18.00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Cel 1000 de ochi
al dr. Mabuse (orele 10,00; 16,00 
şi 18,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Castelul condamnaţilor (orele 18,00
şi 20,00).

BAZNA-BĂI: Clnd se aud clopo
tele (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Jocul care ucide
(orele 17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE
11.10 VIZITA IN AUSTRIA a tov*. 

răşului Nicolae Ceauşescu. 
Transmisiune de la Agenţia In
ternaţională pentru Energia
Atomică.

17.30 VIZITA IN AUSTRIA a tova
răşului Nicolae Ceauşescu.

17.55 Microavanpremieră.
18.00 Căminul,
18.50 Anunţuri *— publicitate.
18.55 Campionatul balcanic de bas

chet masculin: România—Iugo
slavia (repriza a ll-a). 
Transmisiune directă de la Sala 
Floreasca.

19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 1001 de seri.

Emisiune pentru cei miri.
20.10 Film artistic.

Roccq şi fraţii săi (II).
21.50 Mai aveţi o íhtrébáré ?

Pot calculatoarele să descifreze 
enigma ale istoriei şi arheolo
giei?

22.50 Poezia clntecului.
Muzică uşoară în interpretarea 
Elenei Catagiu.

23.10 Telejurnalul de noapte.

Cadra din filmul românesc „Căldura"

D E  LA C.E.C.
Ştiaţi ci In semestrul 1 a. c. în judeţul Sibiu s-au ciştlgat prin 
C.E.C. 40 autoturisme?

Doriţi să participaţi la tragerile la sorţi pentru trimestrul IV1970? î; 
DEPUNEŢI SAU COMPLETAŢI SUMA DE 5 000 LEI PE LIBRE- S 

I TUL DE ECONOMII CU DOBÍNDA ŞI ClŞTIGURI IN AUTO- 
I TURISME, Ia orice unitate proprie C.E.C. pînă la 30 septem- 
; brie a. c. inclusiv.

Uzina mecanică Mîrşa
ANGAJEAZĂ URGENT:

— itrungari
— sudori

— muncitori necalificaţi pentru investiţii, 
aceştia avînd posibilitatea de a se califica 
în una din meseriile ide mai sus.

Menţionăm că angajaţii Uzinei mecanice Mîr
şa beneficiază de un spor de 5°/« în plus faţă 
de angajaţii altor întreprinderi.

Cei interesaţi se vor adresa serviciului personal din 
uzină, în vederea întocmirii formelor He angajare.

Tn-.-, rn in

Şantierul 52 C.F. Sibiu,
Piaţa Gării nr. 6

angajează:
— 4 şoferi
— 1 electrician de forţă pentru şantiere, 

cu 5 ani vechime şi înaltă calificare
— 1 mecanic auto categoria a 5-a
— dulgheri
— zidari
— muncitori necalificaţi.

Se asigură cazare pe şantiere sau abonamente de călă
torie pe C.F.R. sau I.R.T.A. plătite de unitate.
De asemenea, angajaţii şi membrii lor de familie bene
ficiază de permise de călătorie gratuite pe C.F.R.
Relaţii se dau la sediul unităţii la resortul personal.

M ica p u b lic ita te
Vind motocicletă I.J. cu ataş. Informaţii Sibiu, str. Deva 11.

Vînd maşină tricotat Grosser 6/60. Sibiu, Zorilor 4 (prin Lupeni).

Caut femeie serioasă pentru îngrijire bolnav. Asigur masă si locuinţă. 
Sibiu, str. Ştefan cel Mare 112.

Ofer Sibiu Piaţa Republicii: 2 camere, bucătărie, pivniţă, pod, doresc 
apartament bloc, cartier Gheorghe Gheorghiu-Dej sau Hipodrom. Relaţii 
la telefon 7 20 69, între orele 17—19.

Cu adincă durere anunţăm încetarea din viaţă, după o grea boală, a 
bunului nostru frate, cumnat, unchi

dr. CÄPRAR1U FLORIN de 66 ani, 
medic pensionar.

înmormântarea va avea Ioc in ziua de 25 septembrie, ora 13, in comuna 
Şicula judeţul Arad. Familia îndurerată.

y;iiiiiiiiiiiiiiiMiiiiiiiii!iiiiiiiiiiiiiimiii«̂ .. .
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Daţi-mi o hîrtie cum că-s nevinovat!“

•  Au furat 1 500 sau 400 ? De fapt, cît au furat ?
•  Un soi de profesionişti ai milei

9 Cui serveşte acest carusel al îngăduinţei ?

II

„Tovarăşe şef, am nevoie de o 
hîrtie care să certifice că sint 
aproape nevinovat. Mai precis, 
care să arate că paguba produsă 
de mine întreprinderii nu este de 
1 500 lei, ci de 400 (ori chiar mai 
mult, dar suma să fie sub 1000 
lei)“. „Bine, dragule, ţi-o dau, dar 
să te faci băiat cuminte“. „Mă fac". 
O poveste frumoasă ca-n basmele 
lui Perrault, dar, cum v-aţi putut 
da seama, dialogul redat mai sug, 
cu aură de spovedanie tardivă, 
este fictiv. Nu ştim să se fi purtat 
vreodată. Judecind, însă, lucrurile 
după s o lectură a cîtorva dosare 
ce s-au aflat pe masa diverselor 
instanţe de judecată, credem şi a- 
firmăm că deşi dialogul este ima
ginar, sensul lui este de un rea
lism absolut exact.

Există, probabil, oameni care mai 
cred că-s mari prin faptele de carita
te cărora le acordă girul dumnealor. 
Mai există conducători de unităţi 
economice care-şi pun semnătura 
cu o nonşalanţă impresionantă pe 
două adeverinţe care, referindu-se 
la aceeaşi faptă, in aceleaşi îm
prejurări, la aceiaşi făptaşi au 
conţinuturi diametral opuse (cel 
puţin în sens juridic opuse). O 
singură întrebare doar, înainte de 
a exemplifica: Dacă ar fi vorba 
de avutul personal al domniilor 
lor, ar proceda în acelaşi mod? 
Sau ar socoti de cincisprezece ori 
paguba înainte de a accepta un

rabat cantitativ cit de cit semnifi
cativ?

. . .  Era spre sfîrşitul anului 1968. 
In jurul unor păhărele cu băutură 
s-au întilnit cinci indivizi, sala
riaţi la „Vitrometan". S-au sfătuit
si iată-i pătrunşi, peste gard, în 
incinta fabricii de unde fură di
verse obiecte de sticlărie. Cum 
erau meseriaşi, se poate bănui că 
nu s-au oprit la fitece . . .  Prinşi, 
sint aduşi în faţa instanţei. Cu 
adresa 31 635/68, semnată de direc
torul E. Bărbat şi de şeful oficiu
lui juridic, paguba este evaluată 
la 1 365,50 lei. Cazul şi-a urmat 
drumul în justiţie, timpul s-a scurs 
si, iată, se ajunge în recurs la 
Tribunalul Suprem. Aici, apărarea 
se prezintă cu o altă adeverinţă, 
nr. 9083, semnată de directorul fi
nanciar al Combinatului de sticlă
rie Mediaş, I. Gr. Buda şi de şe
ful de serviciu Al. Gabor, în care 
paguba este evaluată la . . .  483 lei. 
Evident, A. Beschid, A. Benţan, 
M. Sebestyen, St. Compi şi I. Su- 
toris beneficiază de alte circum
stanţe (graţiere, paguba fiind sub 
1 000 lei). De fapt, care este pa
guba? 1 365 sau 483? Dacă este cu 
adevărat 483, cum se redactează cu 
atîta uşurinţă un act de care de
pinde stabilirea dreptei judecăţi şi 
cum. se explică faptul că rectifi
carea vine după aproape un an şi 
jumătate şi cuantumul es te . . .  
exact cît trebuie pentru ca lucru

rile să ia o turnură cît mai 
blîndă?

Sigur, împrejurările de felul ce
lei relatate, dacă ar fi singulare, 
ar putea fl acceptate în sacul, u- 
neori atlt de larg, al excepţiilor. 
O simplă eroare, se poate spune, 
care se cerea reparată. Să nu con- 
traargumentăm înainte de a mai 
scoate din sacul larg a l . . .  excep
ţiilor.

Nu altfel s-au petrecut lucrurile 
cu K. Kerekes, Z. Nagy şi D. Ma- 
gyari, salariaţi al Şantierului 53
construcţii Tîrgu Mureş. Fapta

se zice că nu erâu, deoarece co
manda din care făceau parte fu
sese livrată; la Şantierul 53 Se des
coperă că era uzat covorul P.V.C, 
etc. Curios este doar faptul că ob
servaţiile survin după ce dosarele 
respective au parcurs lungul drum 
al tuturor instanţelor. Iată şi un 
alt exemplu: D. David, salariat ia 
„Mătasea roşie“ Cisnădie, este sur
prins pe eînd încerca să sustragă 
un sul de carton asfaltat. Omul 
işî recunoaşte fapta, se stabileşte 
valoarea cartonului asfaltat, care 
de fapt nu a fost scos din incintă.

— a n c h e t a  s o c ia l a

lor, petrecută în staţia C.F.R. Me
diaş, se cheamă la fel ca prece
denta: furt din avutul obştesc* 
Dansul adeverinţelor este şi el 
identic cu . . .  precedentul. Adeve
rinţa 2405/69 = 1 498 lei, adeverinţa 
1010/70 = 840 lei (s-a aplicat un pro
cent de uzură, adică exact acel 
care trebuia spre a se ajunge sub 
1 000 lei, graniţa fatidică). Simili
tudinea de situaţii merge şi mai 
departe, suma de 840 lei apărlnd 
tűt ia recursul de la Tribunalul 
Suprem.

Bineînţeles în ambele cazuri n-au 
lipsit argumentele, justificările, 
reevaluările, explicitările. De ce 
s-a calculat atunci aşa şi nu aşa, 
de ce se calculează azi aşa etc. 
Bunăoară, după un an şi jumătate, 
la „Vitrometan“ s-a descoperit că 
articolele respective erau calculate 
ca fiind pentru export, dar apoi

Cu adresa 8715/69, semnată de di 
rectorul unităţii, N. Fraţilă, se no 
tifică „ ...paguba (50,18 lei) a fosi 
recuperată prin restituirea mate-- 
rialului care, de altfel, nici nu a 
fost scos din întreprindere“. Ea re
curs, cu adresa 33/1970, aceeaşi 
semnătură certifică . . .  altceva. St 
zice că materialul respectiv er; 
uzat, eă era depozitat alături dt 
altele care urmau să fie predat; 
la D.C.A. sau I.C.M., că, n-ar va 
lora mai nimic (14,48 lei). Ba, apă
rarea prezintă nici mai mult nici 
mai puţin decît o schiţă de hartă 
a întreprinderii, cu detalierea locu
rilor în care s-a petrecut fapta, 
cu acel deal magnific pe care se 
depozitau resturile, inclusiv car
tonul cu pricina (?!) Ce atîta teva
tură pentru eîţiva lei valoare? — 
vor zice unii din cei îngăduitori, 
capabili să scuze, să explice, să

Ierte, Conducătorul unităţii, îna
inte de a fi element, ar fi trebuit 
să ţină seama însă că D.D. nu era 
la prima faptă de acest fel, că 
mai încercase să sustragă din în
treprindere bunuri care nu-i apar
ţineau, fiind surprins la ieşirea pe 
poartă. In acel caz şi în acel loc 
s-a acţionat cu „duhul blîndeţii“, 
s-au găsit argumente pentru în
găduinţă, de data aceasta, însă, in
stanţa de recurs a ţinut seama, pe 
bună dreptate, de recidivă . . .

S-a putut observa din cele rela
tate felul cum se constituie acel 
joc curios de-a evaluările şi adre
sele.

Exemple de acest gen s-ar mai 
putea da (mal avem la indemînă 
cel puţin patru). Unele dintre a- 
cestea, mai mult decît curioase 
(bunăoară, conducerea unei între
prinderi, după ce un gestionar al 
său este condamnat pentru furt 
din avutul obştesc, cere . . .  sus
pendarea executării pedepsei pe 
motiv că are nevoie de ei, cu alte 
cuvinte: „lasă-mi hoţul, eă nu pot 
fără el“) nu le nominalizăm pen
tru simplul motiv că a trecut prea 
mult timp.

Ne vom mai opri doar la cazul 
N. F. După sentinţa de condam
nare, cu adresa 11323 din 10 iunie 
1970, conducerea U.P.A. Sibiu so
licită „prelungirea amînării exe
cutării pedepsei a num itului.. .* 
pe motiv că inculpatul e indispen
sabil producţiei. Trecem peste fap
tul că Tribunalul judeţean admi
sese o amînare de 3 luni, că in
culpatul fusese o vreme în conce
diu medical (prelungit apoi), chiar 
peste acela că cererea uzinei era 
nelegală, deoarece, „în conformi
tate cu art, 433, lit. C, alia. ultim

din procedura penală”, articol in
vocat, amînarea este posibilă o 
singură dată, pentru maximum trei 
luni. Trecem peste toate şi între
băm! cuiva care este indispensabil 
producţiei, îi permitem să sfideze 
legile ţării? Mergem atît de de
parte cu filozofia toleranţei? Să 
fie interesul realizării unei sarcini 
de producţie (interes evident de 
cea mai mare amplitudine) compa
rabil ori superior cerinţei respec
tării cu stricteţe a legilor socie
tăţii noastre?

Cu referire la acelaşi „caz" mai 
menţionăm un amănunt simptoma
tic pentru largheţea cu care se lu
crează cu adresele „oficiale“ şi cu 
semnăturile care angajează condu
cerea unei întreprinderi. Acelaşi 
dosar conţine o piesă cu acest cu
prins: „Către Tribunalul judeţean 
Sibiu. Recurs. Noi, conducerea 
U.P.S. (sici) facem recurs contra 
sentinţei date pe data de 23 iunie 
a.c. deoarece avem foarte mare 
nevoie de oameni pentru îndepli
nirea planului şi nu avem munci
tori să corespundă la locul de 
muncă al numitului F. N.“ Sem
nează: ing. şef producţie Z. G., şef 
producţie ing. D. B. Adresa nu 
are număr de ieşire şi este neda
tată . . .

Iată cîteva împrejurări care pot 
constitui tot atîtea prilejuri pen
tru meditaţie: asupra datoriei fie
căruia de a milita pentru legali
tate, pentru întărirea autorităţii 
legii în oricare împrejurare.

încheiem aci cu convingerea că 
învăţămintele şi concluziile afe
rente acestor exemple pot fi u- 
şor extrase de către oricine.

VICTOR DOIVJŞA
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Vauéért c a r a ts im fo n ic
Abordtnd cu predilecţie lucrări 

vocal-SKnfonice aparţinlnd mai a- 
les barocului şi clasicismului mu
zical, corul „Bach“ şi-a făurit, sub 
îndrumarea eminentului muzician 
Fr. Xav. Dressier, un profil pro
priu, distinct, In viaţa spirituală 
şi artistică a oraşului nostru. A-

de
S e s iu n e
c o m u n ic ă r i

A treia şl ultima sesiune de 
comunicări şi dezbateri organiza
tă in actuala ediţie a „Cibiniu- 
mului“ a avut loc ieri după-a- 
miază în sala de conferinţe a pa
latului „Astra* condusă de Atiret 
Cotu, vicepreşedinte al Comite
tului Judeţean pentru cultură şi 
artă. Propunîndu-şl ca obiect 
adîncirea unor compartimente 
muzicale sibiene, sesiunea se 
Înscrie ca o contribuţie de sub
stanţă în cunoaşterea şl valo
rificarea experienţei muzicale în
registrate în această parte de ţară 
şi încă at.lt de puţin supusă o- 
chiului pătrunzător al analizei te
oretice. Sub acest aspect efortul 
de cercetare stimulat de simpo
zionul din festival se relevă şi 
ca un îndemn pentru acumularea 
treptată a datelor care să poată 
compune în timp o istorie cuprin
zătoare a progresului artei muzi
cale sibiene.

Sesiunea de ieri a cuprins ur
mătoarele comunicări: „Din miş
carea muzicala sibiană" (Prof. 
Gheorghe Şoima); „Trecut şi pre
zent in aria interpretativă sibia
nă" (Henry Selbing); „Folclorul 
In creaţia muzicală a compozito
rilor sibieni“ (Prof. Constantin 
Catrina, Braşov) şi „Violónistul 
sibian Jean Proşleanu“ (Conf. u- 
niv. loan R. Nicola,- Cluj).

Numeroşi.. intelectuali sibieni 
prezenţi la sesiune , an. intervenit, 
în discuţii pe marginea expune
rilor, sugerînd date şi aspecte noi 
ale obiectului supus dezbaterii, 
piste noi de analiză pentru cerce
tările viitoare. Ţinuta intelectuală 
a simpozionului, vigoarea ştiinţi
fică a expunerilor şi a interven
ţiilor au confirmat o dală în plus 
feri.illtalea reuniunilor de dezba
tere teoretică în ansamblul de 
manifestări ale festivalului sibian 
de cultură şi ariă.

ION ITU

cest fapt s-a profilat din nou cu 
claritate în cadrul concertului 
prezentat aseară,

Pastorala Acts $I Galatea de 
Händel a răsunat nuanţat şi con
vingător oferind momente de ade
vărată elevaţie sonoră. Acurateţea 
în intonaţie, o bună sincronizară 
a atacurilor, un plus de claritate 
în dicţie, forţă în momentele de 
culminaţie — iată ce a caracteri
zat această nouă apariţie a en
tuziastului cor sibian.

în susţinerea partidelor solistice 
vocale am avut bucuria reîntîlni- 
rii cu interpreţi de înaltă valoare. 
Soprana Emilia Pelrescu, artistă 
emerită, a confirmat o dată mai 
mult alesele însuşiri vocale ce le 
posedă, parcurgînd cu gust şi de
zinvoltură partida Galalea, oferin- 
du-ne depline satisfacţii muzicile. 
Helge Bömches — baritonul b ra
şovean ce se bucură deja de o 
binemeritată fairnă-— a adus, prin 
cintul său, forţă, generozitate şi

Căldură, o notă de umor delicat 
ce a sporit farmecul lucrării. Par
tea tenorului — Acis — a fost 
susţinută de Anton Schlézak, un 
bun cunoscător al stilului vocal 
solicitat de acest gen de muzică. 
Annemarie Galosch, deşi handica
pată de experienţa colegilor de 
cvartet şl de o sporită emotivita
te, s-a străduit să se situeze în 
exigenţa contextului.

Orchestra simfonică şi-a adus 
aportul său de maximă însemnă
tate atît în desfăşurarea pastora
lei hăndeliene, cît şi în execuţia 
lucrării orchestrale Tripartita a 
maestrului Dressier.

Am admirat la pupitru pe me
reu ttnärül şi entuziastul anima
tor de muzică Fr. Xav. Dressier, 
care a ştiut să însufleţească şi să 
îndrume spre o prestigioasă rea
lizare întregul colectiv antrenat 
în acest concert.

TOMA TOHATI

Incursiune 
în istoria Sibiului

(Urmare din pag. I)
documentare, oferite de către Ni- 
colae Nistor, directorul Arhive
lor statului, la care s-au adăugat 
cele cu parfum de legendă furni
zate de prof. Leni Popescu, ghid 
al O.N.T.

Participanţii au avut prilejul să 
vadă o mare parte din monumen
tele oraşului, să le cunoască tre
cutul, să-şi facă o imagine cît mai 
adecvată despre c*ea ce a înseni
nat Sibiul pentru istoria patriei 
noastre.

Prifnul popas a fost fărut în 
strada Cetăţii, lingă zidurile de 
apărare, ale celei de-a treia in
cinte, ridicate în veacul al XlV- 
iea, care au rezistat succesivelor 
atacuri otomane, începînd cu cel 
din 1432. Datorită dîrzeniei apă
rătorilor cetăţii şi specificului 
materialului de construcţie — că
rămida arsă, do culoare roşie, — 
oraşul a fost supranumit., chiar 
de către turci, „Oraşul roşu".

In continuare, vizitatorii s-au 
oprit ia ctteva din cele 39 tur
nuri (al olarilor, turnul gros, bas
tionul Haller ş.a.) unde au primit 
informaţii referitoare ta arhitec

tura şi modul de folosire a a-
cestora.

La biserica franciscanilor, cei 
prezenţi au admirat „Madona din 
lemn" — raritate sculpturală prin 
vechime şi stil — care, asemenea 
masivului crucifix de piatră, aflat 
In „Capela crucii“, constituie li
nul din cele mai atractive puncte 
turistice.

In „Piaţa Aurarilor”, între ve
chile construcţii, îngrămădite în 
străzi înguste, care-i stau de stra- 
jă, grupul condus de prof. Nico- 
lae Nistor a primit informaţii a- 
supra meşteşugurilor practicate 
de locuitorii Sibiului. Printre a-, 
cestea, Orfevrăria a făcut o ade
vărată şcoală, al cărei renume a 
treeuţ nu numai Carpaţii (Con
stantin Brîn.coveanu a cumpărat 
bijuterii de la meşterii sibieni) 
dar şi hotarele ţării.

De un interes deosebit s-au bu
curat şi obiectivele: Casa cojoca
rilor (actualmente „Casa artelor"), 
Pasajul scărilor, catedrala orto
doxă.

Itinerarul prin Sibiul vechi, in
teresant şi instructiv, se înscrie 
cu o notă originală în cronica 
festivalului cultural-artistic „Ci- 
binium '70".

r s  mr /  jmr /  ,

P E  Ş A N T I E R E
(Urmare din pag. T)

celor de transport în două şl trei 
schimburi. Generalizarea salarizării 
în acord global este o altă măsură 
pe care s-a pus un accent deosebit. 
Dacă pina acum s-a privit cu destul 
de multă timiditate această nouă 
formă de organizare şl salarizare, 
fiind aplicată la un nivel mal re- 
strins, s-a căzut de acord ca în cin
cinalul viitor ea să fie generalizată. 
Astfel vor fl cointeresaţi toţi anga

jaţii prinlr-un cîştig mărit, va creşte 
productivitatea muncii, vor ii pre
date în termen lucrările, iar calita
tea execuţiei va fi într-adevăr cores
punzătoare. Pentru creşterea calităţii 
lucrărilor sínt necesare ridicarea 
continuă a calificării muncitorilor şi 
a maiştrilor, cunoaşterea perfectă a 
documentaţiilor şi controlul perma
nent asupra execuţiei lor. Asigura
rea din timp a documentaţiei teh- 
nico-economice, scurtarea duratei de 
execuţie printr-o organizare judi
cioasă a lucrărilor, întocmirea gra
ficelor pentru fiecare în parte şi mai 
cu seamă respectarea lor în execu

ţie, aprovizionarea punctelor de lu
cru cu materiale, forţă de muncă şi 
utilaje conform graficelor, elimina
rea stagnărilor sínt doar cîteva pro
bleme ridicate de constructori.

„Colectivul nostru de muncă s-a 
dovedit mereu a fi capabil să reali
zeze sarcini importante şi o va arăta 
şi pe viitor" — spunea în cuvintul 
său Constantin Gole, fierar betonist 
pe şantier. Şi, asemenea lui, toti cei 
prezenţi au hotărît ca planul de mă
suri propus să fie îmbunătăţit. Ast
fel, s-au adăugat noi puncte, piloni 
puternici pe care vor fi clădite suc
cesele de mîine.

1
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In activitatea consiliilor populare:

Perfecţionarea s ti lu lu i de  
m u n că— cerin ţă  m ereu  actuală

Dată fiind complexitatea vieţi! so
ciale contemporane, organelor locale 
ale puterii de stat le revin nume
roase sarcini cărora nu le pot face 
faţă decit printr-o organizare strict 
raţională, formîndu-şi, în acest scop, 
un stil de muncă adecvat, suplu şi 
dinamic. Se ştie că în competenţa 
consiliilor populare intră rezolvarea 
unor probleme privitoare la activi
tatea economică, Invăţămînt şi cul
tură, ocrotirea sănătăţii, buna gos
podărire a localităţilor, organizarea 
comerţului şi a deservirii populaţiei. 
De asemenea, este cunoscută marea 
diversitate de specific a unităţilor 
noastre administrativ-teritoriale. Ca 
urmare, modul de acţiune este impus 
de loc şi timp, de configuraţia so- 
cial-economică a fiecărei localităţi.

In cele ce urmează vom încerca 
o scurtă privire asupra stilului de 
muncă al Consiliului popular din co
muna Şeica Mare.

Subliniam, la Început, faptul că 
aici întreaga activitate se desfăşoa
ră în baza unor planificări periodi
ce, la întocmirea cărora îşi aduc 
contribuţia majoritatea membrilor 
comitetului executiv, deputaţii şi, în 
cazurile care solicită, cuvintul unor 
specialişti, se ţine cont de propune
rile şi sugestiile acestora. M ateria
lele întocmite în acest fel sínt puse 
in dezbaterea sesiunilor — atunci 
cind este cazul — deciziile fiind, ast
fel, un rezultat al preocupărilor şi 
voinţei cetăţenilor. In adunări popu
lare, pe circumscripţii sau pe sate 
oamenii sínt ascultaţi, sínt îndru
maţi şi mobilizaţi la toate activită
ţile de interes obştesc. In acest sens, 
de un real folos s-au dovedit a fi 
comisiile permanente. Prin ele de
putaţii realizează o permanentă con
sultare cu masele. Tot aceste orga
nisme vin In sprijinul elaborării ce
lor mai potrivite măsuri pentru rea
lizarea sarcinilor, obiectivelor care 
stau în faţa comunei. Alături de co
mitetele de cetăţeni, ele sínt princi
palele verigi de legătură ale con
siliului cu locuitorii şi astfel, cu rea
litatea vie, în continuă transformare.

Periodic, preşedinţii şi secretarii 
comisiilor sîn f convocaţi în şedinţe 
de lucru, unde se discută ceea ce 
s-a făcut sau urmează a fi făcut, 
sínt popularizate cele mai bune me
tode de muncă, este stimulată iniţia
tiva, se treează un climat de acti
vitate dominat de răspundere din 
partea fiecăruia. O dovadă că mem
brii comisiilor permanente sínt bine 
orientaţi spre rezolvarea unor pro
bleme stringente este, printre alte
le, studiul privitor la „asigurarea

condiţiilor de păşunat, creşterea nu
mărului de animale, sporirea produc
ţiei de lapte, carne şi alte produse 
animaliere". Tot în acest context 
mai putem cita studiul cu terna: „As
pecte ale încasărilor de la populaţie, 
ale realizării investiţiilor în con
strucţii“, studiu ce s-a soldat cu o 
chibzuită planificare a Contribuţiei 
voluntare băneşti (Construcţia nou
lui local de cultură din Şeica Mare, 
avînd o sală de festivităţi, biblio
tecă, muzeu, club sportiv).

Nu s-au neglijat nici activitatea 
comercială, aspectele edilitar-gospo- 
dăreşti, deservirea populaţiei, dota
rea materială a şcolilor etc. PriviLor 
la învăţămînt nu putem trece cu ve
derea faptul că în anul şcolar 1969/ 
1970, în comună au fost şase copii 
neşcolarizati. Conducerea şcolii tre
buie să fie ajutată mai substantial 
pentru evitarea unui astfel de feno
men negativ. De asemenea, comerţul 
local trebuie supravegheat şi îndru
mat mai atent de către consiliul 
popular. întrecerea palriotică pentru 
gospodărire şi Înfrumuseţare s-a bu
curat de mai multă atenţie decît în 
anii trecuţi. Totuşi, aspectul estetic- 
utilitar al comunei nu este cel dorit. 
O muncă apreciabilă a desfăşurat 
consiliul popular pe Unja realizării, 
sarcinilor de livrări de produse a- 
grd-alimentare la fondul de stat.

Succesele obţinute de comuna Şei
ca Mare se datoresc, cert, aplicării 
principiului muncii şi conducerii co
lective, îmbinat cu răspunderea per
sonală a fiecărui membru al comi
tetului executiv. Lipsurile semnalate 
mai sus sínt cauzale de neaplicarea 
acestui principiu, de ruperea, în anu- 

. mite locuri, a legăturii cu cetăţenii. 
Poale fi adus ca exemplu faptul că 
uneori au trecut săptămîni fără ca 
unii membri ai biroului permanent 
să se deplaseze în satele aparţină
toare. Ca urmare, în mod firesc au 
apărut nemulţumiri, unii cetăţeni fi
ind obligaţi să bată drumurile pînă 
la sediul consiliului pentru treburi 
mărunte.

Chiar dacă cele consemnate mai 
sus nu caracterizează stilul de mun
că al Consiliului popular din Şeica 
Mare, le subliniem pentru a fi evi
tate pe viitor. Nu trecem însă cu 
vederea nici aspectele pozitive ale 
problemei. Există aici o preocupare 
serioasă pentru soluţionarea compe
tentă, operativă a cererilor, propu
nerilor, sesizărilor şi reclainatillor. 
Fiecare caz în parle este cercetat 
cu atenţie, la fata locului. Astfel, 
aplicarea legilor statului nostru este 
asigurată cu spirit de răspundere, 
fiind asigurate interesele colective

şi ale individului. De aceea, cetă
ţenii se adresează cu încredere or
ganelor locale. S-a creat o puter
nică opinie publică Împotriva celor 
ce sínt tentaţi să încalce legalitatea 
socialistă, împotriva risipei şi a al
tor fenomene negative. Bineînţeles 
că pivotul principal al acestui e- 
dificiu este educaţia moral-cetăţe- 
nească. Cei chemaţi să o facă se 
bucură de sprijinul multilateral al 
consiliului popular.

Desigur, despre stilul de muncă al 
acestui organ se mai pot spune încă 
multe lucruri: privitor la prompti
tudinea cu care intervine, în cele 
mai diverse probleme, privitor la 
mobilitatea, schimbarea metodelor de 
lucru în raport de ceea ce apare 
nou — dar considerăm că cele cîte- 
va aspecte înserate aici sínt sufici
ente, ca sugestii, pentru activitatea 
de viitor.

T. SUC1U

„Chemarea
toamnei“

Consiliul judeţean al ofgani/alii-
lor pionierilor pregăteşte n mare ser
bare cîmpenească-sportivă, intitulată 
„Chemarea toamnei", aflată la a tre
ia ediţie. Manifestarea respectivă va 
cuprinde diverse probe: trîntă, ciclo- 
cros, ştafetă viteză, „mingea popoa
relor" şi altele.

La probele amintite sínt antrenaţi 
peste 1 000 de pionieri.

Pe Valea 
Oltului

Frumoasa Vale a ®ltului atrag* 
nenumăraţi turişti din toate colţurile 
ţării. Zilnic pornesc spre pitoreştii»
locuri excursionişti care au ocazia 
să admire interesantele obiective de 
ordin turistic, precum şi priveliştile 
îneîntătoare aflate de o parte şi da 
alta a bătrînului Olt. Printre admi
ratorii acestor meleaguri se numără 
şi elevii Şcolii sportive „Şoimii* din 
Sibiu, care duminică Vor porni fn 
excursie. Cu această ocazie ei vor 
vizita mănăstirea Cozia, staţiunile 
Căciulata şi Călimăneşti.

JJ Măi bădiţă 
din Arad“

Mîine, la ora 17, Casa de cultură 
din Cisnădie va găzdui spectacolul 
„Măi bădiţă din Arad", dat d* or
chestra de muzică populară a Filar
monicii de stat din Arad.

îşi vor da concursul soliştii: Achim 
Nica, Dumitru Constantin, Sofia. Pre
da, Adriana Comşa şi Silvia Silve»- 
tru.

Calde mulţumiri pentru:
Umanitate...

„Sínt văduvă şi am patru fetiţe 
între 8—12 ani — ne scrie Constan
tina Preoteasa din Cisnădie (strada 
Ţesătorilor 78). După o lună de zile 
de internare la Spitalul din Cisnădie 
am fost examinată de dr. Simtion 
care m-a şi operat la scurt timp, 
extirpîpdu-mi o parte din ficat şi 
fierea. Operaţia deosebit de dificilă, 
aveam timolul 13 — a cerut multă 
pricepere şi mînă sigură din partea 
chirurgului. Dar acestea poate nu 
ar fi fost suficiente fără o doză de 
umanitate din partea medicului. In 
numele meu, al Lenuţei, Anişoarei, 
Floricăi şi Ioanei, vă rog să-i adu
ceţi sincerele noastre mulţumiri pen
tru umanitatea de care a dat dovadă, 
punîndu-şi la contribuţie cunoştinţe
le şi îndemînarea de a mă face bine, 
pentru ajutorul material ce l-a dat 
ulterior fetiţelor mele".

-.. Activitate
neîntreruptă...

La Cîrţişoara, deschiderea noului 
an de învăţăm înt a însemnat nu nu
mai momentul solemn al întîlnirii e-

Ievllor cu şcoala, cw tnrlţătorll şt
profesorii ci şl un altul mult mai 
emoţionant: despărţirea învăţătorului
Ieronim Clnduleţ de şcoală, d* co
legii săi.

După 41 de ani de activitate ne
întreruptă pe tărîmul educaţiei, timp 
în care sute de elevi ai învăţătorului 
din Cîrţişoara s-au format ca eemeni 
de nădejde ai societăţii noastre, Ie
ronim Cînduleţ a predat în mod sim
bolic ştafeta acestei asiduităţi In 
muncă unei, tinere învăţătoare — 
fostă elevă fntr-una din clasele sale.

Alături de studentul Mircea Şan- 
dru — tot fost elev al învăţătorului 
din Cîrţişoara — care ne-a relatat 
în rînduri emoţionante cele de mai 
sus, îi transmitem învăţătorului Ie
ronim Cînduleţ zile senine, fericire 
şi noroc, iar prodigioasa sa activita
te să rămînă o pildă vie pentru cei 
ce-1 vor urma.

... Dăruire
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în realizarea investiţiilor în întreprinderile agricole de stat:

Pete pe fondul viguros 
al rezultatelor meritorii

Cele 10 întreprinderi agricole^ de 
stat din judeţul nostru şi-au prevăzut 
ca în acest an să execute un mare 
volum de investiţii. Efectuarea tutu
ror lucrărilor planificate,_ punerea în 
funcţie la termenele stabilite a tutu
ror obiectivelor construite creează 
condiţii optime pentru ridicarea pe o 
nouă treaptă a eficienţei economice a 
activităţii, de producţie. Necesitatea 
permanentei modernizări a tehnolo
giilor de lucru impune modificarea 
unor soluţii si adoptarea unor noi 
formula de soluţionare a complexelor 
probleme ridicate de actuala organi
zare a muncii şi a producţiei. în  ce 
măsură NOUL şi-a făcut loc în acti
vitatea întreprinderilor agricole de 
stat? Ce s-a făcut, şi mai ales ce 
trebuie încă întreprins pe şantierele 
realizării investiţiilor în I.A.S., pen
tru atingerea parametrilor maximei 
eficienţe? Cum au acţionat organele 
agricole judeţene tutelare, — Inspec
toratul judeţean I.A.S. şi sucursala 
judeţeană a .Băncii agricole pentru 
ca prevederile iniţiale de investiţii să 
prindă contururi materiale precise? 
Iată numai cîteva din întrebările 
la care şi-a propus să răspundă o 
recentă masă rotundă organizată de 
redacţia noastră. La discuţii au luat 
parte:

Ing. Daniel Chicca, directorul In
spectoratului judeţean I.A.S.

Ing. Viorel Şandru, tehnolog şef. '

I Vasile Tănase, economist şef.
Ing. Ion Chiuaru, inspector princi

pal cu problemele de construcţii, din 
partea aceleiaşi instituţii

şi Viorel Vasiu, inspector principal 
la serviciul finanţarea şi creditarea 
unităţilor agricole de stat, din cadrul 
sucursalei judeţene a Băncii agricole.

Red. — Aş dori ca discuţiile noas
tre să fie axate pe cîteva probleme 
fundamentale: temeiurile planificării, 
formulele de optimizare a producţiei, 
ritmul realizărilor, perspectivele ex
ploatării obiectivelor intrate în func
ţie, orientarea de viitor a organelor 
agricole judeţene tutelare ale I.A.S. 
în domeniul asigurării proporţionali- 
tăţii în reproducţia socialistă lăr
gită . . .

Ing. Daniel Chicea: Temeiurile pla
nificărilor constau în specificitatea 
producţiei noastre şi în necesitatea 
asigurării unui ritm intens de dez
voltare acelor sectoare care şi-au do
vedit cu prisosinţă eficienţa econo
mică, precum şi în cerinţele actuale 
ale dezvoltării societăţii. Intrucît în 
marea majoritate a  unităţilor sectoa
rele preponderente sínt viticultura, 
pomicultura şi zootehnia, în direcţia 
dezvoltării acestora au fost îndrep
tate mari fonduri băneşti. De aseme
nea, un loo aparte ocupă investiţiile 
destinate lărgirii şl modernizării pro

ducţiei de hamei, Intrucît I.A.S. Dum
brăveni este una din puţinele unităţi 
din ţară specializate în această di
recţie.

In privinţa formulelor de optimi
zare, s-a urmărit soluţionarea cea 
mai eficientă, avîndu-se îa vedere 
adoptarea soluţiilor verificate, dar 
moderne, economicoase, cu perspec
tive mari. în acest sens pot fi citate 
lucrările de modernizare a spaţiilor 
de cazare, care se desfăşoară în fer
mele I.A.S. Dealul Ocnei, acţiunile de 
„aducere la zi“ a utilajelor la uscă- 
toriile de haméi ale I.A.S. Dumbră
veni, lucrările efectuate în podgorii 
şi livezi etc.

Ing. Viorel Şandru: Ca o principală 
caracteristică a orientării investiţiilor 
acestui an aş sublinia legarea mai 
directă a acestora de necesităţile 
imediate ale producţiei, fără ca prin 
aceasta să fie lezate perspectivele 
tehnologiilor de lucru. In general, în 
întreprinderile agricole de stat se 
execută în acest an. lucrări de inves
tiţii din fondurile centralizate, din 
cele de consolidare şi de mică meca
nizare. Numai dia fondurile centrali
zate rie-am propus ca în acest an să 
construim obiective în valoare de 
50 386 000 lei.

Ing. Ion Chiuaru: Faţă de acest in
dicator, pînă la data de 31 august a. c. 
s-au realizat 28 702 000 lei, adică 57 
la  suti. I* mare* majoritate a con

strucţiilor s-au creat însă ţoale con
diţiile pentru o activitate intensă în 
perioada care urmează, astfel că esti
măm o realizare de 75 la sută pînă 
la sfîrşitul trimestrului III.

Dintre obiectivele al căror stadiu de 
construcţie este necorespunzător tre
buie să menţionăm depozitul frigori
fic de fructe de la I.A.S. Sibiu. Va
loarea totală a Investiţiei este de 19 
milioane lei, iar termenul de dare în 
folosinţă — trimestrul III 1971. Din 
investiţia planificată pentru acest am, 
de 7 700 000 lei (din care sarcina con
structorului este de 6 700 000 lei), pînă 
la începutul lunii septembrie se reali
zează doar 1 722 000 lei, adică 27 la 
sută. Dacă din partea constructorului 
ar exista mai multă preocupare pen
tru organizarea judicioasă a şantieru
lui s-ar mai putea remonta o parte 
din timpul irosit.

Vasile Tănase: Trebuie să amintim 
ca ne vom realiza indicatorul anual 
planificat la utilaje în montaj, de 
15 500 000 lei, la racorduri electrice, 
la construcţii de grajduri (obiective ce 
se află în stadiu de finisare în toate 
întreprinderile). Apoi, tot din fondu
rile centralizate s-au făcut investiţii 
substanţiale pentru amenajarea pă
şunii din Crinţ, la I.A.S. Şura Mică, 
unde o suprafaţă de 200 hectare pa
jişte naturală a-fost îmbunătăţită.

Ing. Ion Chiuaru: Intr-un stadiu, a- 
vansat de construcţie se află şi ali
mentarea cu apă de la ferma Slimnic 
a I.A.S. Dealul Ocnei. După afirma
ţiile constructorului — Í.J.C.M. — la 
sfîrşitul acestei luni obiectivul va fi 
dat în folosinţă.

Viorel Vasiu: După cum se desfă
şoară lucrările, cred că acest obiectiv 
nu va funcţiona nici în octombrie, cu 
toate că trebuia dat în folosinţă la 
30 iunie. Nu ar fi rău dacă s-ar 
analiza mai serios activitatea de şan
tier, pentru că este o situaţie nesatis
făcătoare.

Ing. Ion Chiuaru: Importante fon
duri au fost destinate şi în acest an 
pentru înfiinţarea de noi plantaţii vi
ticole. Numai la I.A.S. Apoldu de 
Sus s-a plantat în acest an viţă de 
vie pe 40 hectare. Pentru noi aceasta 
este o investiţie foarte rentabilă.

Viorel Vasiu: Este demn de remar
cat faptul că toate plantaţiile viticole 
înfiinţate în I.A.S. au intrat în al 
treilea a» pe rod. Podgoria de la 
Dobîrca a I.A.S. Apoldu de Sus, în 
suprafaţă de 30 hectare, înfiinţată în 
1967, a produs în 1969 o cantitate de 
5 500 kg struguri la fiecare hectar. 
De asemenea, din podgoria fermei 
Apoldu de Sus, la trupul „Bleşani", 
unde viţa a fost plantată în 1Ö67, s-a 
realizat în 19G9 o producţie medie de 
3 800 kg struguri Ia hectar.

La această întreprindere avem însă 
şi necazuri. Din fondurile de conso
lidare s-a planificat extinderea cra
mei. Valoarea totală a investiţiei este 
de 6 102 000 lei, din cară în acest an 
— 3 670 000 lei. Constructorul —
Í.J.C.M. Alba lulia — lucrează însă 
cu . .. încetinitorul: pînă la începutul 
acestei luni s-au realizat doar 400 000 
lei. Acum abia se lucrează la turna
rea betoanelor pentru fundaţie. Con
sider că responsabilitatea celor care 
s-au angajat să execute lucrarea a 
rămas . . .  corigentă la mai multe ca
pitole.

Ing. Viorel Şandru: Tot necazuri 
avem şi cu înfiinţarea noii plantaţii 
de hamei de la Dumbrăveni (valoarea

investiţiei 3 500 000 lei). Nu posedam 
încă aprobarea documentaţiei şi deci 
nu s-a putut deschide finanţarea. De 
asemenea, avem greutăţi şi cu obţi
nerea fondurilor pentru întreţinerea 
livezilor tinere. Datorită condiţiilor 
specifice, livezile de la Slimnic, To
cile. Valea Hambei şi Cisnădie, în su
prafaţă totală de 314 hectare, care se 
află în ai IV-lea an, nu au intrat 
încă pe rod şi ea atare nu avem bani 
pentru întreţinerea lor.

Ing. Ion Chiuaru: Referitor la ha- 
meiştea de la Dumbrăveni, credem că 
în 2—3 săptămîni vom primi aproba
rea documentaţiei, vom deschide fi
nanţarea şi avem perspective ca în 
acest an să realizăm investiţia.

Red.: Ce aveţi de spus în legătură 
cu situaţia staţiei de deferizare şi 
dedurizare a apei de la ferma din 
Biertan a I.A.S. Moşna?

Ing. V. Şandru: S-a construit în 
anul trecut, s-au cheltuit 418 000 lei, 
dar nu s-a dat în folosinţă: lipseşte 
cărbunele special filtrant, care tre
buie adus din import. Dar ferma îşi 
desfăşoară activitatea şi fără această 
staţie.

Red.: Nu înţelegem atunci temeiu
rile planificării investiţiei...

Vasile Tănase: Dacă staţia ar func
ţiona, atunci vinurile de la Biertan 
şi-ar ridica substanţial calitatea, iar 
noi am putea realiza anual oca.
1 400 000 lei valută prin exportarea 
producţiei obţinute.

în loc de concluzii: Realizările me
ritorii ale I.A.S.-urilor pe tărîmul in
vestiţiilor sínt, după cum se vede um
brite de unele situaţii necorespunză
toare. Considerăm însă că cele două 
organe agricole judeţene au şi capa
citatea şi competenţa să rezolve efi
cient şi aceste probleme — aparent 
dificile — pentru ca activitatea ’ de 
producţie din toate fermele să fie ri
dicată pe o nouă treaptă, superioară, 
corespunzătoare actualelor exigenţe 
ale dezvoltării sociale.

Discuţie consemnată de
GH. GRĂDINARII

Din Alba lulia, T. Drăgoiu ne p o  
vesteşte în  frumoase rînduri şi des
pre grija plină de compasiune cu 
care a fost primit şi tratat la secţia 
urologie a Spitalului de adulţi din 
Sibiu, unde a fost adus într-o star® 
fearte gravă şi de unde a plecat re
cent, cu sănătatea restabilită. „Aici, 
întregul colectiv de muncă, condus 
de dr. Petre Ianculescu, nu are ore 
de serviciu afişate, aşa cum se în- 
tîlneşte în alte unităţi. Te şi miri, 
se spune în scrisoare, cînd se odih
nesc oamenii aceştia, pentru că sínt 
veşnic la căpătîiul bolnavilor". Şi du
pă ce citează numele asistentelor, 
surorilor şi al celorlalte salariate din 
secţie, ne roagă să transmitem pe 
această cale mulţumirile sale între
gului colectiv, urările sale de pros
peritate şi putere de muncă tuturor, 
pentru a constitui un imbold in ac
tivitatea lor de viitor.

Pentru o bogată 
bază furajeră

Oameni harnici, cooperatorii din Ar- 
paşu de Jos au desfăşurat în acest 
an o activitate susţinută pentru asi- 
gurarea unei baze furajere cît mai 
bogate. Eforturile lor s-au materiali
zat în depozitarea a 1 000 tone fînuri 
naturale, faţa de necesarul planificat, 
de 814 tone. După cum ne informează 
inginerul şef al unităţii, tovarăşul 
Constantin Gridan, în perioada care 
urmeaza vor mai fi depozitate încă 
1U0 tone fînuri, din care 50 tone 
otavă.

Tn̂  această acţiune de mare impor
tanţă pentru producţia animalieră din 
perioada de stabulaţie s-au evidenţiat 
cooperatorii Petre Dobrin, Gheorghe 
Bogdan, Victor Dobrin, Victor Vasu 
— din brigăzile satului Arpaşu de Jos 
şi Gheorghe Gliga, Ion Dobrilă, ion, 
Cismaş, Octavian Gliga, Ion Vrabie, 
Gheorghe Nan — din brigăzile satu
lui Arpaşu de Sus.

întreaga cantitate de fin obţinută' 
de pe cele 1 772 hectare pajişte natu
rală s-a depozitat în bune condiţii, írt. 
şire amplasate lingă sectoarele zoo
tehnice.
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a c t u a l i t a t e a  i n t e r n a ţ i o n a l a
V U IT A  P R E p i m  CO N SILIU LU I 
DE S T A I  AL R E PU B L IC II SO C IA L IST E  

R O M A N IA , NICOLAE C tA U Ş fS C O ,

în tr e v e d e r i
d in t r e  m e m b r i a i  g u v ern u lu i  

a u s t r ia c  ş i  m in iş t r i  ru m ân i
Ministrul afacerilor externa al 

Republicii Socialiste România, Cor- 
neliu Mănescu, a avut In cursul di
mineţii de joi o întrevedere cu mi
nistrul afacerilor externe al Austriei, 
Rudolf Kirchschläger. Au fost abor
date probleme bilaterale privind re
laţiile dintre România şi Austria şi 
s-a făcut un schimb de vederi asu
pra unor aspecte ale situaţiei inter
naţionale, îndeosebi asupra securită
ţii europene.

In timpul vizitei în Austria, minis
trul comerţului exterior, Cornel Bur
tică, a avut întrevederi cu ministrul 
austriac al comerţului, industriei şl 
meşteşugurilor, Josef Staribacher, şl 
cu alţi reprezentanţi ai vieţii econo
mice austriece. Au fost discutate 
probleme privind schimburile comer
ciale, dezvoltarea colaborării şi coo
perării româno-austriece pe diverse 
planuri.

(Agerpres)

S e m n a r e a  u n or d o c u m e n te
tn cursul după-amiezii de joi, la 

Ministerul Afacerilor Externe al 
Austriei a avut loc semnarea Con
venţiei consulare încheiată între 
România şi Austria.

Convenţia a fost semnată de mi
nistrul afacerilor externe al Repu
blicii Socialiste România, Corneliu 
Mănescu, şi ministrul afacerilor ex
terne al Austriei, Rudolf Kirch
schläger.

In aceeaşi după-amiază, la Minis
terul Comerţului Industriei şt Meşte

şugurilor, a avut loc semnarea Acor
dului comercial de lungă durată pe 
perioada 1971—1975.

Acordul a fost semnat de ministrul 
comerţului exterior, Cornel Burtică, 
şi de ministrul comerţului, industriei 
şi meşteşugurilor, Josef Staribacher.

De asemenea, a fost semnat Pro
tocolul privind schimbul de mărfuri 
pe anul 1971.

La semnarea documentelor au fost 
de faţă persoane oficiale române şi 
austriece.

(Agerpres)

U.R.S.S. A început strîngerea bumbacului de pe terenurile sovhozului 
„40 de ani ai Comsomolului“ din R.S.S. Turcmenă. Pe terenurile 
acestui sovhoz bumbacul s-a cultivat pe o suprafaţă de 3 500 ha. In 

fotografie: maşini speciale pentru recoltarea bumbacului

Vizita delegaţiei 
C.C. al P.C.R. în laponia

Tokio 24. — Corespondentul A- 
gerpres, Florea Ţuiu, transmite: 
Delegaţia Comitetului Central al 
Partidului Comunist Român con
dusă de tovarăşul Virgil Trofin, 
membru al Comitetului Executiv, 
al Prezidiului Permanent, secretar 
al C.C. al P.C.R., care face o vi
zită în Japonia la invitaţia C.C. al 
P.C. din Japonia, a sosit marţi la 
Kyoto, important centru cultural şi 
industrial, cu vechi tradiţii revo
luţionare. Delegaţia a făcut o vi
zită guvernatorului prefecturii 
Kyoto, Torazo Ninagawa, cu care 
prilej a fost informată asupra unor 
probleme ale regiunii şi oraşului 
Kyoto.

După ce a vizitat unele monu
mente istorice şi de artă ale ora-
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Evenimentele din Iordania
9  Cursul luptelor din zona oraşului Irbid 9  Pozifii şi reacţii 

ale unor guverne şi organizaţii internaţionale
Amman 24 (Agerpres). — Un co

municat difuzat miercuri noaptea la 
Bagdad de postul de radio »Vocea 
Comitetului Central al Rezistentei 
Palestiniene" a anunţat că artileria 
iordaniană a continuat să bombarde
ze intens oraşul Irbid. O nouă ten
tativă a armatei iordaniene de a pă
trunde în oraş s-a lovit de rezistenta 
unităţilor palestiniene, precizează co
municatul citat.

NEW YORK 24 (Agerpres). — Re
prezentanţii la O.N.U. ai Franţei, 
Marii Britanii, Statelor Unite şi U- 
niunii Sovietice s-au întrunit 
miercuri seara la sediul organizaţiei, 
pentru a analiza un proiect de decla
raţie comună asupra evenimentelor 
din Iordania, a confirmat un purtă
tor de cuvînt al delegaţiei britanice, 
citat de agenţia France Presse.

Amman 24 (Agerpres). — Un pur
tător de cuvînt al Comitetului Cen
tral al Rezistentei Palestiniene a a- 
nunţat miercuri seara la Cairo că

Lucrările Adunării Generale 
şi a comitetelor 0 . N. U.

NEW YORK 24 — Trimisul special 
Agerpres, Adrian Ionescu, transmite: 
Apropierea sesiunii jubiliare a Na
ţiunilor Unite a accelerat ritmul de 
lucru al delegaţiilor celor 126 de 
ţări membre reunite aici, la New 
York, pentru prima oară în cei 25 de 
ani de existenţă ai organizaţiei. 
Desfăşurîndu-se concomitent, dezbate
rile Adunării Generale şi cele ale 
comitetelor specializate reflectă, prin 
ordinea priorităţilor, consensul sub 
care se desfăşoară această primă fa
ză a sesiunii.

Lucrările de miercuri şi joi ale 
Comitetului pentru probleme juridi
ce au reţinut în mod firesc atenţia, 
»capul de afiş" constituindu-1 exa
minarea principiilor de drept ale re 
laţiilor prieteneşti şi de cooperare 
între state, precum şi adoptarea u- 
nei rezoluţii prin care se propune 
aprobarea lor sub forma unei de
claraţii. Acest punct se află în cen
trul Interesului delegaţiilor, cu atît 
mai » u lt cu cît apropiata aniver
sare a O.N.U. readuce Ia ordinea 
zilei, mai pregnant ca orictnd, nece
sitatea respectării şi transpunerii în 
practică a principiilor Cartei, a con
centrării eforturilor statelor membre

în direcţia întăririi organizaţiei, a 
sporirii eficienţei sale pe măsura e- 
xigenţelor vieţii internaţionale. Or, 
tocmai dezideratele Cartei au stat 
la baza elaborării proiectului decla
raţiei cu privire la principiile rela
ţiilor prieteneşti şi de cooperare în
tre state, codificarea lor ca elemente 
ale dreptului internaţional reflectînd 
exigenţele pe care le reclamă astăzi 
raporturile dintre state în interesul 
păcii şi securităţii.

Referindu-se la unul dintre prin
cipiile cuprinse în declaraţie — a- 
cela ca statele să se abţină în re 
laţiile lor internaţionale de a recur
ge la ameninţarea cu forţa sau utili
zarea acesteia contra integrităţii te 
ritoriale sau a independenţei politi
ce a oricărei ţări W- reprezentantul 
chilian sublinia că codificarea sa ju
ridică îl introduce în dreptul inter
naţional ca o normă ce trebuie să 
stea la baza unei colaborări în spi
ritul egalităţii şi respectului suvera
nităţii, în interesul păcii.

Trecînd In revistă evoluţia lucră
rilor Comitetului special de elabo
rare a principiilor de drept ale rela
ţiilor prieteneşti şi cooperarea între 
state, reprezentantul Poloniei subli

nia faptul că acestea au reprezentat 
una dintre cele mai importante ac
tivităţi din cadrul Naţiunilor Unite, 
constituind o parte inseparabilă a 
eforturilor depuse pentru crearea u- 
nui climat de încredere, pentru con
solidarea securităţii internaţionale, 
în acest sens, delegatul iugoslav re
leva că proiectul de declaraţie evi
denţiază »necesitatea actuală a apli
cării ferme în practică a principiilor 
Cartei O.N.U.“. »însăşi viaţa, evolu
ţia situaţiei internaţionale, imperati
vele păcii şi securităţii au conferit 
valoare juridică acestor principii ale 
relaţiilor între state şi impun res
pectarea lor strictă" — arăta acelaşi 
vorbitor, referindu-se la rolul pri
mordial pentru viitorul omenirii pe 
care trebuie să-l aibă traducerea în 
viaţă a obligaţiei ce revine statelor 
de a reglementa diferendele dintre 
ele prin mijloace paşnice, de a nu 
interveni în treburile care ţin de 
competenţa naţională a unei alte 
ţări.

C.C.R.P. nu recunoaşte acordul de 
Ia Amman privind încetarea locului, 
deoarece liderii palestinieni care 
l-au negociat nu au avut mandatul 
necesar, informează agenţia U.P.I. 
Purtătorul de cuvînt a precizat că 
negociatorii .nu cunoşteau eveni
mentele în curs şi situaţia de pe 
cîmpul de luptă, deoarece au fost 
luaţi prizonieri de către autorităţile 
iordaniene".

Amman 24 (Agerpres). — Postul 
de radio Amman, citat de agenţia 
France Presse, informează într-un 
comunicat al guvernatorului militar 
general al Iordaniei, mareşalul Ha- 
bes Majali, că generalul Hassan El 
Nakib, şeful statului major al arma
tei irakiene, a anunţat că pune la 
dispoziţia autorităţilor de la Amman 
serviciile medicale şi materialul sa
nitar necesar în vederea ajutorării 
victimelor incidentelor din această 
tară. „Răniţii vor putea fi transpor
taţi şi îngrijiţi în spitalele irakiene", 
a precizat Hassan El Nakib.

BEIRUT* 24 (Agerpres). — In dis
cursul inaugural rostit miercuri cu 
prilejul preluării funcţiei de preşe
dinte al Libanului, Suleiman Fran- 
gieh a subliniat sprijinul acordat de 
ţara sa .mişcării palestiniene de re
zistenţă care respectă principiile 
securităţii naţionale şi ale suverani
tăţii“. Noul şef al statului libanez 
a reafirmat, de asemenea, solidarita
tea Libanului cu celelalte ţări arabe,

m
Dezbateri financiare 

Bundestagul vest-german
Bonn 24 — Corespondentul Ager

pres, Mircea Moarcăş, transmite: 
Ministrul de finanţe al R.F. a Ger
maniei, Alex Möller, a prezentat 
miercuri în Bundestag proiectul de 
buget pe anul 1971, a cărui valoare 
se ridică la 100,1 miliarde mărci, re
prezentând o creştere cu 12,6 Ia sută 
faţă de bugetul pe anul în curs. In 
acelaşi timp a fost supus dezbaterii 
parlamentului şi planul financiar pî- 
nă în anul 1974.

In cadrul dezbaterilor, opoziţia 
parlamentară reprezentînd fracţiunea 
U.C.D.-U.C.S. a respins proiectul de 
buget pentru anul viitor, argumen- 
tînd că majorarea cheltuielilor fe
derale cu 12,6 la sută întăreşte ten
dinţele inflaţioniste ale economiei 
vest-germane. Mai mulţi reprezen
tanţi ai opoziţiei, au criticat actua-

şului, delegaţia a avut o întîlnire 
cu activul de partid din prefectura 
Kyoto, la care a participat şi Ya- 
sui Shinzo, membru al Prezidiului 
C.C., preşedintele Comitetului pre- 
fectural Kyoto al P.C. din Japonia 
şi alţi membri ai Comitetului pre- 
iectural.

într-o atmosferă tovărăşească 
oaspeţilor români le-au fost înfă
ţişate preocupările comuniştilor 
din prefectura Kyoto pentru lăr
girea influenţei partidului lor, în 
rîndul tuturor păturilor sociale.

Tovarăşul Virgil Trofin a vorbit 
cu acest prilej despre activitatea 
internă şi internaţională a P.C.R.

In cursul zilei de joi, delegaţia 
a sosit la Hiroşhima, unde au fost 
vizitate Parcul Păcii, Muzeul pri
mului bombardament atomic, spi
talul în care sínt tratate victimele 
exploziei atomice. După-amiază, 
delegaţia a depus o coroană de 
flori la monumentul din Parcul 
Păcii, ridicat în memoria victime
lor bombardamentului atomic de 
la 6 august 1945.

Luptele
d i n

C a m b o d g i a

PNOM PENH 24 (Agerpres). — In 
ultimele 24 de ore, forţele de rezis
tenţă populară din Cambodgia au 
lansat atacuri asupra unor poziţii 
fortificate deţinute de trupele re
gimului Lon Noi la numai 9 kilome
tri de capitala khmeră — anunţă co
respondenţii agenţiilor de presă. 
Ciocniri violente între grupurile de 
patrioţi şi unităţi militare inamice 
au fost semnalate, de asemenea, la 
48 kilometri sud-est de Pnom Penh.

Pe de altă parte, un purtător de 
cuvînt al administraţiei Lon Noi a 
afirmat că trupele acesteia au cap
turat localitatea Tang Kauk. în acest 
sector au avut loc în ultimele două 
săptămîni ciocniri violente între for
ţele de rezistenţă populară şi efec
tivele militare ale regimului Lon 
Noi care încercau să înainteze spre 
oraşul Kompong Thom, încercuit 
timp de peste două luni de către 
patrioţi.

,pe baza respectului mutual al suve
ranităţii".

Amman 24 (Agerpres). — Guver
natorul militar general al Iordaniei, 
mareşalul Habes Majali, a cerut 
miercuri seara trupelor regale iorda
niene şi unităţilor de securitate să 
se conformeze întocmai ordinului de 
încetare a focului dat de regele 
Hussein.

Acest ordin de încetare a focului 
confirmă punctele acordului anunţat 
la Cairo de către generalul Gaafar 
El Numeiry, în numele şefilor de 
state arabe reuniţi în capitala egip
teană.

GENEVA 24 (Agerpres). — .Comi
tetul Internaţional al Crucii Roşii 
a propus părţilor aflate în conflict 
în Iordania respectarea unui armis
tiţiu începînd de la 25 septembrie 
ora 5 GMT, pe o rază de 20 km în 
jurul Ammanului ca şi în capitala 
iordaniană", s-a anunţat într-un co
municat dat publicităţii la Geneva. 
C.LC.R. a cerut, de asemenea, păr
ţilor aplicarea în orice împrejurări 
a regulilor umanitare universal recu
noscute, precizează comunicatul.

Amman 24 (Agerpres). — Postul 
de radio „Vocea Comitetului Cen
tral al Rezistentei Palestiniene" a di
fuzat din Bagdad, în primele ore ale 
dimineţii de joi, un apel adresat 
fedainilor în care li se cere să re
ziste la Irbid.

A gendă e c o n o m ic ă  ş i  c u ltu r a lă
BELGRAD 24 (Agerpres). — La Belgrad a lost semnat protocolul pli

vind cea de-a 3-a sesiune a Comisiei mixte de colaborare economică 
iugoslavo-iraniană.

In protocol se arată că organismele de resort ale celor două ţări 
vor acfiona In vederea sporirii comerţului bilateral, conform posibili
tăţilor create de dezvoltarea lor economică. Părţile au căzut, de ase
menea, de acord să simpliiice formalităţile legale de transportul rutier 
de tranzit şi au relevat existenta unor posibilităţi de colaborare Sn 
domeniul lorestier, informează agenţia Taniug,

SOFIA 24 (Agerpres). — La Solia a fost semnat protocolul privind 
schimburile bulgaro-iiniandeze In domeniul culturii, invăţămîntuiui şi 
ştiinfei pe anii 1971—1972, informează agenţia B.T.A. Protocolul pre
vede stabilirea unor contacte directe In domeniile amintite şi dezvol
tarea colaborării.

STOCKHOLM 24 (Agerpres). — La Stockholm a fost semnal miercuri 
un acord privind colaborarea in domeniul culturii şl ştiinţei intre Po
lonia şi Suedia pe anii 1970—1972. Asemenea acorduri, relatează a- 
genfia P.A.P., au lost încheiate in mod regulat începînd din anul 1965, 
ambele bârfi relevind cu satisfacţie importanta acestei colaborări în 
dezvoltarea relaţiilor reciproce.

la politică economică a guvernului 
de la Bonn şi au cerut demisia mi
nistrului de finanţe.

Prezentînd proiectul de buget şi 
luînd cuvîntul ca răspuns Ia reacţia 
negativă a opoziţiei, ministrul de fi
nanţe Alex Möller a dat asigurări 
că „guvernul nu-şi va neglija sar
cina de a menţine stabilitatea mo
nedei“, atrăgînd totodată atenţia că 
în Republica Federală .se  înregis
trează cea mai redusă creştere a 
preţurilor dintre ţările membre ale 
C.E.E.“. El a arătat că principalele 
domenii în care actualul guvern fe
deral intenţionează să folosească 
fondurile bugetare le reprezintă în- 
văţămîntul, ocrotirea sănătăţii, locu
inţele, transporturile, precum şi îm
bunătăţirea structurii agrare naţio
nale.

Apărută în ziarul american „AFL-CIO News“ această caricatură se 
numeşte „Plan de joc“ în care mingea este muncitorul, aruncat dintr-o 
„rachetă“ în alta de către oamenii de afaceri şi politicienii administra
ţiei, fiecare încercînd să-şi rezolve interesele pe spinarea muncitorimii

Aterizarea cu succes a staţiei 
automate „L una-16“

Moscova 24 (Agerpres). — Joi, 
Ia ora 8 şi 26 de minute, ora Mos
covei, aparatul de revenire al sta
ţiei automate sovietice „Luna-16“ 
a aterizat lin în regiunea stabilită, 
într-un punct situat la 80 de kilo
metri sud-est de oraşul Djezkaz- 
gan, din Kazahstan.

Aparatul de revenire, în interiorul 
căruia se afla un conteiner închis 
ermetic conţinînd mostre de sol 
lunar, a fost urmărit în timpul co- 
borîrii cu paraşuta de un centru 
de observare, iar după aterizare a 
fost luat la bordul unui elicopter, 
pentru a fi transportat ulterior la 
Moscova.

Conteinerul cu roci lunare va fi 
predat Academiei de Ştiinţe a 
U.R.S.S., pentru a se efectua ana
lize şi studii, rezultatele cercetă
rilor urmînd a fi date publicităţii.

Moscova 24 (Agerpres). — Co
mitetul Central al P.C.U.S., Prezi
diul Sovietului Suprem al U.R.S.S. 
şi guvernul sovietic au adresat un 
mesaj de salut savanţilor, con
structorilor, inginerilor şi munci
torilor care au contribuit la crea
rea staţiei automate „Luna-16“ şi 
la realizarea programului ei de 
zbor, felicitîndu-i pentru acest 
succes. „Ţara noastră, ştiinţa şi 
tehnica sovietică au obţinut un 
nou succes remarcabil în cerceta
rea şi cucerirea spaţiului cosmic“, 
se 'spune în mesaj. „Pentru prima 
oară în practica cuceririi Cosmo
sului — continuă mesajul — a 
fost rezolvată cu succes problema 
principial nouă a zborului unui 
aparat automat pe un alt corp 
ceresc, a culegerii de mostre din 
solul lunar şi a revenirii pe Pă- 
mîntl“.

•  SUEDIA ŞI ALTE STATE NORDICE au reînnoit 
declaraţia lor adresată guvernului Republicii Sud-Afri- 
cane prin care prezenţa acestuia din urmă în Africa de 
sud-vest (Namibia) este considerată ilegală. Un purtător 
de cuvînt al guvernului suedez a precizat că ministrul de 
externe al Suediei, Torsten Nilsson, a cerut însărcinatului 
cu afaceri al Suediei Ia Pretoria să prezinte guvernului 
sud-african o declaraţie comună a ţărilor nordice în acest 
sens.

Pe de altă parte, se precizează că însărcinatul cu afa
ceri al Norvegiei la Naţiunile Unite va prezenta un docu
ment similar delegaţiei sud-africane.

9  A 85-A SESIUNE A CONSILIULUI EXECUTIV AU 
UNESCO, care se desfăşoară la Paris, sub preşedinţia lui 
Gian Franco Pompei (Italiá), examinează, printre alte 
probleme, pregătirea celei de-a 16-a conferinţe generale a. 
UNESCO, care-şi va începe lucrările la 12 octombrie. Prin
tre diferitele puncte de pe ordinea de zi a sesiunii Consi
liului Executiv figurează discutarea unei cereri a guver
nului cehoslovac pentru admiterea R.D. Germane în 
UNESCO. Sesiunea Consiliului Executiv a examinat rapor
tul prezentat de directorul general Rene Maheu privind 
aplicarea în Cambodgia a Convenţiei pentru protecţia 
bunurilor culturale, în legătură cu conflictul armat din 
această regiune,

•  „TRIMISUL SPECIAL BRITANIC SIR WILLIAM 
LUCE a părăsit Teheranul cu un ferm „nu" iranian faţă 
de problema menţinerii prezenţei trupelor britanice în 
Golful Persic după 1971“, scrie ziarul „Financial Times". 
După cum se ştie, Iranul continuă să se pronunţe împo
triva rămmerii trupelor engleze în regiunea respectivă.

La Teheran, William Luce a avut convorbiri cu şahin- 
şahul Iranului, cu primul ministru şi cu ministrul de 
externe. El va vizita Cairo şi sîmbătă se va întoarce la 
Londra, dintr-o călătorie în Orientul Apropiat şi Mijlo
ciu, care a durat şase săptămîni.

9  IOSIP BROZ TITO, preşedintele R.S.F. Iugoslavia, a 
primit miercuri o delegaţie a Partidului Muncitoresc din 
Norvegia, condusă de Trygve Brattelli, preşedintele par
tidului, care se află în vizită în Iugoslavia. Cu acest pri
lej, relatează agenţia Taniug, a avut loc o convorbire 
prietenească.

Coordonate
un iversa le
•  LA FRANKFURT, S-A DESCHIS procesul fostului 
medic nazist al lagărelor de concentrare de la Grafeneck 
şi Sonnenstein, Horst Schumann. El se face vinovat de 
uciderea între anii 1940 şi 1941 a peste 14 500 de bolnavi 
mintali în „centrele" amintite, unde naziştii practicau fai
mosul lor program de euthanasie. De asemenea, în vara 
anului 1941, Schumann a trimis la camerele de gazare 
de la Buchenwald şi Auschwitz aproximativ 765 de pri
zonieri.

•  RENUMITUL ACTOR FRANCEZ, ANDRE RAIM- 
BOURG, cunoscut cinefililor pe numele de Bourvil, a 
încetat din viaţă miercuri, într-o clinică din apropierea 
Parisului, după o lungă suferinţă. Moartea sa la vîrsta de 
numai 53 de ani a întrerupt cariera strălucită a celui 
care a fost unul dintre cei mai mari actori ai comediei 
franceze şi apreciat în întreaga lume. De-a lungul prodi
gioasei sale activităţi artistice, Bourvil a jucat în peste 
50 de filme, între care cele mai cunoscute publicului 
nostru „Mizerabilii“ şi „Ziua cea mai lungă". A fosrirăs- 
plătit pentru calităţile sale excepţionale cu numeroase 
premii ale festivalurilor internaţionale de film.

•  MINISTRUL AFACERILOR EXTERNE AL REPU
BLICII GUINEEA a dat publicităţii la Conakry un comu
nicat prin care îşi exprimă protestul în legătură cu o 
nouă acţiune agresivă comisă de autorităţile colonialiste 
portugheze împotriva acestei ţări. Documentul precizează 
că, la 19 septembrie, două avioane militare portugheze, 
care .decolaseră din colonia portugheză Guineea-Bissau, 
au pătruns în spaţiul aerian al Republicii Guineea.

Comunicatul cere Portugaliei să înceteze asemenea ac
ţiuni de încălcare a suveranităţii Guineei.

•  LA TRIBUNALUL DIN BRAZZAVILLE a fost pro
nunţată sentinţa în procesul unui grup de 4 persoane 
acuzate de a fi desfăşurat o activitate de natură să pre
judicieze securitatea statului. Printre acuzaţi se află fos
tul ministru Stephane Bongo-Nouarra, care a fost con
damnat la 10 ani închisoare.
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